
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.  8251
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 3ο Γενικό Λύκειο Καβάλας, το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Με-
ταµόρφωσης και το 3ο Γυµνάσιο Ηλιουπόλεως, σελ.  8266, 8274,
8281

3. Ανακοινώνεται ότι µε την 21-02-2013 επιστολή του προς τον
Πρόεδρο της Βουλής κ. Ευάγγελο Μεϊµαράκη, ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, γνωστοποιεί ότι επανεντάσσονται
στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος οι Βουλευτές κ.κ. Α. Γκερέκου (Κερκύρας) Μ. Κασσής
(Ιωαννίνων), Ι. Κουτσούκος (Ηλείας) και Κ. Σκανδαλίδης (Α’ Αθη-
νών), σελ. 8259

4. Ανακοινώνεται ότι µε επιστολές τους προς τον Πρόεδρος
της Βουλής οι Βουλευτές κ.κ. Α. Γκερέκου, Μ. Κασσής, Ι. Κου-
τσούκος και Κ. Σκανδαλίδης αποδέχονται την επανένταξή τους
στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος, σελ. 8259-8264                                                                   

5. Ανακοινώνεται  η παράταση της λειτουργίας της  Ειδικής
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής «Προς διενέργεια  προκαταρκτικής
εξέτασης κατά του πρώην Υπουργού κ. Γεωργίου Παπακωνσταν-
τίνου, σχετικά µε την υπόθεση του ψηφιακού δίσκου ηλεκτρονι-
κών αρχείων της Τράπεζας HSBC» έως και την 29η Μαρτίου
2013. , σελ. 8266

6. Αναφορά στο ατύχηµα που παραλίγο να στοιχίσει τη ζωή
ενός εργαζοµένου της Βουλής, σελ. 8265, 8268, 8274, 8280

7. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 8266, 8267, 8269, 8275,
8276, 8279, 8280, 8281

8. Αναφορά στα προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν στο λεκα-
νοπέδιο της Αττικής από την µεγάλη βροχόπτωση, σελ. 8280,
8281

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8251-8254
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 8254-

8258
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέ-

ρας 25 Φεβρουαρίου 2013, σελ. 8259
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την πορεία των

εργασιών της Οµάδας εργασίας του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους σχετικά µε τις γερµανικές αποζηµιώσεις, σελ. 8265

β) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων κατά του φαι-
νοµένου των αντεθνικών συνθηµάτων σε γήπεδα και αθλητικούς
χώρους, σελ. 8267

γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τις εγκρίσεις των υποβληθέντων σχεδίων βελτίωσης
από τους αγρότες, σελ. 8270

δ) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων:

i) σχετικά µε τη θεσµική ανεπάρκεια στον έλεγχο του αθέµιτου
ανταγωνισµού στη χώρα µας, σελ. 8272

ii) σχετικά µε την προστασία των επενδυτών κατά των τροποι-
ητικών αποφάσεων υπαγωγής των ενεργειακών επενδύσεων
στον Αναπτυξιακό Νόµο, σελ. 8278

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αναστολή προσ-
λήψεων προσωπικού στις µονάδες εντατικής θεραπείας (ΜΕΘ),
σελ.  8274

στ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής, σχετικά µε τις οικολογικές επιπτώσεις από την

εγκατάσταση φωτοβολταϊκών συστηµάτων στο τοπικό διαµέρι-
σµα Θυρίου Νοµού Αιτωλοακαρνανίας, σελ. 8276

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Με-

ταφορών και Δικτύων, Εξωτερικών, Οικονοµικών, Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων, Τουρισµού, Ναυτιλίας και Αιγαίου, Μακεδονίας και
Θράκης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Επικρατείας κα-
τέθεσαν σχέδιο νόµου µε τίτλο: «Διαµόρφωση Φιλικού Αναπτυ-
ξιακού Περιβάλλοντος για τις Στρατηγικές και Ιδιωτικές Επεν-
δύσεις και άλλες διατάξεις», σελ. 8259

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 8251-8274
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 8274-8281

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στο ατύχηµα που παραλίγο να στοιχί-
σει τη ζωή ενός εργαζοµένου της Βουλής:                                                                          

ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ  Ι. , σελ. 8268
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 8280
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 8280
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 8265
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ. , σελ. 8265
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 8280
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 8274, 8280

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 8280, 8281
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 8266, 8267, 8279, 8280
ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ Π. , σελ. 8275, 8276
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 8266, 8267, 8269, 8275, 7276
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 8279, 8280, 8281
ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ Μ. , σελ. 8269

Γ. Επί της αναφοράς στα προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν
στο λεκανοπέδιο της Αττικής από την µεγάλη βροχόπτωση:

ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 8280
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 8280, 8281
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 8280
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 8280

Δ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΡΕΓΟΣ Α. , σελ. 8267, 8268
ΖΑΧΑΡΙΑΣ Κ. , σελ. 8274, 8275
ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ Ι. , σελ. 8268, 8269
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 8276, 8277
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 8274, 8275
ΜΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΟΥ Ε. , σελ. 8270, 8271
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 8265
ΜΑΡΚΟΥ Α. , σελ. 8272, 8273, 8274
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 8278, 8279
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 8276, 8277, 8278
ΞΟΥΛΙΔΟΥ Σ. , σελ. 8278, 8279
ΣΚΟΡΔΑΣ Α. , σελ. 8272, 8273, 8274
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ. , σελ. 8265, 8266
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 8270, 8271, 8272

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’

Παρασκευή 22 Φεβρουαρίου 2013



Αθήνα, σήµερα στις 22 Φεβρουαρίου 2013, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΝΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 21 Φεβρουα-
ρίου 2013 εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευ-
θύνη του Προεδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΑ’ συνεδριάσεώς του,
της Πέµπτης 21 Φεβρουαρίου 2013, σε ό,τι αφορά την ψήφιση
στο σύνολο των σχεδίων νόµων: 

1.«Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών και Ευρωπαϊκής Ένταξης του Μαυροβουνίου
για την επιτάχυνση της διαδικασίας ένταξης του Μαυροβουνίου
στην Ευρωπαϊκή Ένωση».

2.«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης για τη δηµιουργία Μι-
κτής Επιτροπής Συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Αραβικών
Εµιράτων»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αντώνιο Γρέγο, Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ν. Τσιρίκος καταγγέλλει φαινό-
µενο ανυπολόγιστης φοροδιαφυγής.

2) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Ενοικια-
ζόµενων Αυτοκινήτων Επαρχίας Νάξου αιτείται η υποχρέωση των
ενοικιαζόµενων αυτοκινήτων σε ασφάλιση, να υφίσταται κατά την
κυκλοφορία τους και όχι από τη χορήγηση της άδειας κυκλοφο-
ρίας.

3) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ – ΣΙ-
ΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ και Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία  η Ελληνική Οµοσπονδία Φιλάθλων
Πάλης εκφράζει την αντίθεσή της στο ενδεχόµενο κατάργησης
του αθλήµατος της Πάλης στους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2020.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την κα-

τάργηση του Τµήµατος Εµπορίας και Διαφήµισης του ΤΕΙ Κρή-
της στην Ιεράπετρα.

5) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών,
Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Κορινθίας παραθέτει προβλή-
µατα λειτουργίας των επιχειρήσεων και των δηµοσίων υπηρεσιών
του Νοµού και αιτείται την επίλυσή τους.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµάτων
αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών.

7) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Κοινωνικός και Πολιτιστικός
Σύλλογος «η Αρχαία Φενεός» αιτείται τη στήριξη της πολιτείας
για την αποπεράτωση του οδικού έργου στην Καστανιά Κοριν-
θίας. 

8) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΜΠΑΡΜΠΑΡΟΥΣΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Θεό-
δωρος Τσιλιµπίρης επισηµαίνει την ανάγκη τροποποίησης του
ποσού που χορηγείται από το κράτος για τα έξοδα µετακίνησης
των νεφροπαθών. 

9) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  εκφράζει την ανησυχία του Νοµαρχιακού
Συλλόγου  Γονέων -Κηδεµόνων και  ΑΜΕΑ Νοµού Ηλείας σχετικά
µε την υπαγωγή του ΚΕΦΙΑΠ στο Γ. Ν. Ηλείας «Ανδρέας Παπαν-
δρέου» και την εγκατάλειψη από την πολιτεία των ατόµων µε
αναπηρία.

10) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Σύλλογος Φιλιατρών Νοµού
Μεσσηνίας αιτείται να αποζηµιωθούν οι παραγωγοί της περιο-
χής, οι υπαίθριες καλλιέργειες των οποίων, µαζί µε τα πλαστικά
κάλυψης των θερµοκηπίων, καταστράφηκαν ολοσχερώς από την
πρόσφατη χαλαζόπτωση.

11) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Περιφερει-
ακή Επιτροπή Κολύµβησης Υδατοσφαίρισης Κρήτης-Ρόδου αι-
τείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη λειτουργία του
Εθνικού Κολυµβητηρίου Ηρακλείου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΒ’
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12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση θεµάτων,
του υπ’ αριθµ. 752/5-12-2012 εγγράφου, αρµοδιότητας του
Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση θεµάτων,
του υπ’ αριθµ. 648/7-12-2012 εγγράφου, αρµοδιότητας του
Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση θεµάτων,
του υπ’ αριθµ. 58/28-1-2013 εγγράφου, αρµοδιότητας του
Υπουργείου Δικαιοσύνης,  Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµά-
των, των υπ’ αριθµ. 782/7-1-2013 και 8/9-1-2013 εγγράφων,
αρµοδιότητας του Υπουργείου Δικαιοσύνης,  Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων.

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Βρε-
φονηπιαγωγών ΤΕΙ αιτείται την επαναφορά της ισχύος του εξα-
ώρου εργασίας στο παιδαγωγικό προσωπικό των παιδικών
σταθµών.

17) Οι Βουλευτές, Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ και Β’ Αθηνών
κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Σύλλογος Υπαλλήλων  του Δήµου Σάµου αιτείται την υπαγωγή
του προσωπικού του Δηµοτικού Γηροκοµείου Βαθέος Σάµου
«Ίδρυµα Ντάελ» στο καθεστώς επικίνδυνης και ανθυγιεινής ερ-
γασίας.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση θεµάτων,
του υπ’ αριθµ. 41/31-1-2013 εγγράφου, αρµοδιότητας του
Υπουργείου Εσωτερικών.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση θεµάτων,
του υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1016057 ΕΞ 2013/2111, 12,16,17,17α,
18,19/30.1.2013 εγγράφου, αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικο-
νοµικών.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµά-
των, του υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1005520 ΕΞ 2013/1996, 1998, 1999/
11-1-2013 εγγράφου, αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµι-
κών.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση της του
υπ’ αριθµ. 1889/13-12-2012 αναφοράς, αρµοδιότητας του
Υπουργείου Οικονοµικών.

22) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία o Σύνδεσµος Ελλήνων Προµηθευτών
Επιστηµών και Υγείας εκφράζει την αντίθεσή του στο ενδεχόµενο
«κουρέµατος» των οφειλών του κράτους προς τους προµηθευ-
τές διαγνωστικών ιατροτεχνολογικών προϊόντων.

23) Οι Βουλευτές, Άρτης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ και Επικρα-
τείας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
παραθέτουν τους λόγους για τους οποίους σπουδαστικοί σύλ-
λογοι, επιτροπές αγώνα, σπουδαστές και φοιτητές αιτούνται την
απόσυρση του σχεδίου «Αθηνά».

24) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Νεµέας Νοµού Κο-
ρινθίας αιτείται την εξαίρεση του Αστυνοµικού Τµήµατος Νεµέας
από τις ενδεχόµενες συγχωνεύσεις αστυνοµικών τµηµάτων.

25) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΜΕΝΕΛΑΟΣ ΒΛΑΧΒΕΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Σερρών παραθέτει τις
προτάσεις του για τη στήριξη της γυναικείας απασχόλησης µέσω
ενίσχυσης της επιχειρηµατικότητας.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται ενηµέρωσης για το θέµα
της καταβολής των δώρων στους εργαζοµένους σε δηµοτικές
επιχειρήσεις,  µέσω του προγράµµατος του ΟΑΕΔ «55-64».

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άρση της απαγόρευ-
σης για τις κρίσεις συντονιστών διευθυντών στα νοσοκοµεία.

28) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρεται για τις απολύσεις τεσ-
σάρων εργαζοµένων από το ΙΚΑ-ΕΤΑΜ της περιοχής, που είχαν
προσληφθεί µε διαδικασίες ΑΣΕΠ.

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ (ΣΤΑΘΗΣ) ΠΑΝΑ-
ΓΟΥΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  συνεργάτες της εται-
ρείας «EVIMA ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗΣ» αιτούνται να ενηµερωθούν
σχετικά µε τους λόγους που οδήγησαν στο αιφνίδιο κλείσιµο της
εταιρείας.

30) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Θήρας Νοµού Κυκλάδων
αιτείται την εξαίρεση των υπαλλήλων των νησιωτικών περιοχών
από το καθεστώς της διαθεσιµότητας.

31) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Μήλου Νοµού Κυκλάδων
διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του Τελωνείου Μήλου σε Το-
πικό Τελωνειακό Γραφείο.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κα-
τάθεση ψηφίσµατος των αγροτών της Ιεράπετρας για τη επίλυση
θεσµικών αιτηµάτων του κλάδου.

33) Οι Βουλευτές, Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ και
Λαρίσης κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύνδεσµος Επώνυµων Οργανωµένων Αλυσίδων Εστία-
σης αιτείται τη µείωση του ΦΠΑ στην εστίαση από το  23% στο
9%.

34) Οι Βουλευτές, Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ,
Έβρου κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ, Ξάνθης κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΛΤΟΥ-
ΡΟΣ και Ροδόπης κ. ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  η ‘Ενωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Ροδόπης δια-
µαρτύρεται για την πειθαρχική δίωξη κατά συνδικαλιστών της
Ελληνικής Αστυνοµίας λόγω πραγµατοποίησης ειρηνικής δια-
µαρτυρίας κατά τη διάρκεια µεταγωγής αλλοδαπών.

35) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΕΡΔΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η ΕΛΜΕ Λήµνου και Αγίου Ευστρατίου
Νοµού Λέσβου αιτούνται την επαναλειτουργία του Γραφείου
Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Λήµνου ή την αναβάθµισή του σε
Διεύθυνση Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης.

36) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανάγκη
επάνδρωσης των αστυνοµικών τµηµάτων της Βόρειας Εύβοιας.

37) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
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Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ενενήντα σύλλογοι και φορείς κατοίκων της Θεσσαλο-
νίκης  αιτούνται την αποτροπή µεταβίβασης στρατοπέδων στο
ΤΑΙΠΕΔ µε σκοπό την πώλησή τους σε ιδιώτες.

38) Η Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Φωτογραφικών Συναντήσεων
Κυθήρων αιτείται την επίλυση του θέµατος λειτουργίας  του
Μουσείου Φωτογραφίας Θεσσαλονίκης.

39) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Επιχειρήσεων
Ενοικιαζόµενων Αυτοκινήτων Επαρχείου Νάξου αιτείται την εξαί-
ρεση των ενοικιαζόµενων οχηµάτων από το άρθρο 28 του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών «Επενδυτικά εργαλεία
ανάπτυξης, παροχή πιστώσεων και άλλες διατάξεις».

40) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Νεφροπαθών Σπάρ-
της διαµαρτύρεται για την υποστελέχωση της Μονάδας Τεχ-
νητού Νεφρού του Νοσοκοµείου Σπάρτης.

41) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ξενοδοχείων Λακωνίας
καταγγέλλει την άνιση µεταχείριση των ατοµικών ξενοδοχειακών
επιχειρήσεων συγκριτικά µε τα εκµεταλλευόµενα από εταιρείες
ξενοδοχεία,  όσον αφορά την αποπληρωµή του Φόρου Ακίνητης
Περιουσίας του οικονοµικού έτους 2010.

42) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Τεχνι-
κών Εταιρειών αιτείται τη κατάργηση της υποχρεωτικής κατα-
βολής  διπλών ασφαλιστικών εισφορών για τους παλαιούς ασφα-
λισµένους µηχανικούς-εργολήπτες.

43) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επιτροπή Γονέων των Παι-
διών του Κέντρου Στήριξης Αυτιστικών Ατόµων Μαγνησίας εκ-
φράζει την  ανησυχία  του για  τη συνέχιση της λειτουργίας τού
εν λόγω κέντρου.

44) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Βορειοηπειρωτικός Πολιτιστικός
Σύλλογος Δερβιτσιωτών Ιωαννίνων «Η Δερβιτσάνη» καταγγέλλει
τις παράνοµες πρακτικές του Οργανισµού Γεωργικών Ασφαλί-
σεων, σχετικά µε τη διακοπή συνταξιοδότησης οµογενών της Βο-
ρείου Ηπείρου.

45) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Μετόχων  και  Φίλων Τα-
χυδροµικού Ταµιευτηρίου καταγγέλλει µεθοδεύσεις για την
απαξίωση του Ταχυδροµικού Ταµιευτηρίου, µε συνέπεια την ολο-
σχερή οικονοµική καταστροφή των µετόχων.

46) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή
Ένωση Δήµων Νοτίου Αιγαίου επισηµαίνει την ανάγκη νοµοθετι-
κής ρύθµισης, ώστε να δοθεί η δυνατότητα συµµετοχής των εκ-
προσώπων της περιφέρειας στις συνεδριάσεις των δηµοτικών
συµβουλίων, µέσω τηλεδιάσκεψης.

47) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τον τρόπο
φορολόγησης  των ακινήτων πολύτεκνων οικογενειών.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπον-
δία Πολυτέκνων Ελλάδας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τη
νέα φορολογική ρύθµιση που αφορά τα ακίνητα, η οποία πλήττει
ιδιαίτερα τις πολύτεκνες οικογένειες.

49) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Γορτυνίας Νοµού
Αρκαδίας διαµαρτύρεται για το γεγονός της αναστολής της λει-
τουργίας των ΔΟΥ Τροπαίων και Δηµητσάνας του Δήµου Γορτυ-
νίας.

50) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων Προτύπων Πειραµατικών Σχολείων αιτείται να ισχύσουν οι
οικείες µεταβατικές διατάξεις για την τρέχουσα και την επόµενη
σχολική χρονιά, ώστε να µην ανατραπεί ο ισχύων προγραµµατι-
σµός και να υπάρξει ο απαραίτητος χρόνος για το βέλτιστο σχε-
διασµό και υλοποίηση των νοµοθετικών ρυθµίσεων.

51) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ανδρίτσαινας-Κρεστένων Νοµού
Ηλείας επισηµαίνει  την ανάγκη άµεσης λήψης µέτρων για τις
πληγείσες περιοχές του Νοµού Ηλείας, λόγω κατολισθήσεων
από τα έντονα καιρικά φαινόµενα.

52) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  ο κ. Νικόλαος Λογοθέτης καταγγέλλει ως  παράνοµη
την  κατασκευή του αγωγού διάθεσης λυµάτων Κιµώλου.

53) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι Πανελλή-
νιες Οµοσπονδίες και Ενώσεις Αστυνοµικών Υπαλλήλων και
Υπαλλήλων Πυροσβεστικού και Λιµενικού Σώµατος εκφράζουν
τη διαµαρτυρία τους για τις περικοπές και τις µειώσεις των µηνι-
αίων αποδοχών των ενστόλων.

54) Οι Βουλευτές, Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Οµοσπονδία Εκπαιδευτικών Λειτουργών ΟΑΕΔ επιση-
µαίνει την ανάγκη διατήρησης των σχολών µαθητείας  του ΟΑΕΔ
στη Δευτεροβάθµια Τεχνική Επαγγελµατική Εκπαίδευση της
χώρας.

55) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ρόδου
αιτείται την επίλυση των προβληµάτων  που αντιµετωπίζει το Πο-
λυδύναµο Περιφερειακό Ιατρείο Γενναδίου και γενικότερα ο το-
µέας των υπηρεσιών της υγειονοµικής περίθαλψης στη Νότια
Ρόδο.

56) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες και
Ενώσεις Αστυνοµικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Πυροσβεστι-
κού και Λιµενικού Σώµατος  εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για
τις περικοπές των µηνιαίων αποδοχών των ενστόλων.

57) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΜΕΝΕΛΑΟΣ ΒΛΑΧΒΕΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων Γενικού Νο-
σοκοµείου Σερρών «Άγιος Λουκάς» εκφράζει την αντίθεσή του
στη µεταφορά ανεξόφλητων πιστώσεων πρόσθετων αµοιβών των
εργαζοµένων του έτους 2012 στο έτος 2013.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ελευθερία Αλιβιζάτου αιτείται
να ενηµερωθεί σχετικά µε την επιπλέον άδεια µε αποδοχές που
δικαιούται ένας οροθετικός, καθώς και γιαι τον τρόπο υπολογι-
σµού του χρόνου αδείας, εάν ο εργαζόµενος είναι σε καθεστώς
εκ περιτροπής εργασίας.

59) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται ενηµέρωσης επί της µετα-
θέσεως διορισθέντος υπαλλήλου σε παιδικό σταθµό.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Ελλήνων Προµηθευ-
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τών Επιστηµών και Υγείας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για το
νέο κούρεµα, το οποίο θα προκαλέσει τον πλήρη αφανισµό των
προµηθευτών διαγνωστικών ιατροτεχνολογικών προϊόντων.

61) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών, Βιοτεχνών
και Εµπόρων του Νοµού Ιωαννίνων αιτείται την επίλυση του θέ-
µατος της έκδοσης  βιβλιαρίων ανασφάλιστων επαγγελµατιών
βιοτεχνών και εµπόρων εν ενεργεία, οι οποίοι, λόγω αδυναµίας,
δεν µπορούν να καταβάλουν τις ασφαλιστικές τους εισφορές.

62) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.  Κωνσταντίνος Σαπουντζάκης
εκφράζει τη διαµαρτυρία του για το πενιχρό επίδοµα ανεργίας
που λαµβάνει από τον ΟΑΕΔ και για την πολύµηνη αναµονή του
ίδιου και διακοσίων ακόµη οικογενειών για την επίλυση του θέ-
µατος.

63) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο κ. Λεωνίδας Κουτσοπόδης και  ο κ. Ιωάννης
Γεωργακόπουλος  αιτούνται διευκρινίσεων, σχετικά µε την πιστο-
ποίηση επαρκούς γνώσης ξένης γλώσσας σε προκηρύξεις του
ΑΣΕΠ.

64) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων  Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας Νοµού Ηλείας αιτείται την καταβολή του επιδόµατος αν-
θυγιεινής εργασίας στις ειδικότητες των Εκπαιδευτών Τεχνικών
Ειδικοτήτων - Ηλεκτρονικών.

65) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ανδριτσάνων Νοµού Ηλείας  κα-
ταγγέλλει την ποιότητα της πρωτοβάθµιας περίθαλψης που
προσφέρει στους πολίτες το Κέντρο Υγείας Ανδρίτσαινας.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ταξί
και Αγοραίων επισηµαίνει το  δικαίωµα του καταναλωτή να µην
καταβάλει το αντίτιµο, εάν δεν λάβει νόµιµο παραστατικό.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5538/07-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστόλου Ευαγγέλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 558/24-01-2013
έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

8254 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8256 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 5541/07-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντού Αλεξάνδρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 559/24-01-2013 έγ-

γραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

8258 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 25 Φεβρουαρίου 2013.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1041/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μεσσηνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπου-
λου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την κατασκευή
του οδικού άξονα «Ρυζόµυλος-Πύλος-Μεθώνη».                          

2. Η µε αριθµό 1064/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.  Νικολάου Βούτση προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη µετάθεση της ηµεροµηνίας
διεξαγωγής των αυτοδιοικητικών εκλογών και την αλλαγή του
εκλογικού συστήµατος.          

3. Η µε αριθµό 1027/18-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την αναδιορ-
γάνωση του συστήµατος αναπλήρωσης εκπαιδευτικών κενών σε
πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

4. Η µε αριθµό 1046/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την υποβάθµιση του Τε-
λωνείου Πτολεµαΐδας.               

5. Η µε αριθµό 1060/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου
Ματθαιόπουλου προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τη διασφάλιση διεξαγω-
γής του αγωνίσµατος της πάλης στους Ολυµπιακούς Αγώ-
νες.

6. Η µε αριθµό 1056/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Πα-
νούση προς τον Υπουργό Επικρατείας,  σχετικά µε το θεσµικό
πλαίσιο προστασίας των ανηλίκων στο πεδίο της ραδιοτηλεόρα-
σης.

7. Η µε αριθµό 1052/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Νοµού Αττικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Γκιόκα προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την πλήρη ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη των αναπληρωτών εκπαιδευτικών και την
πλήρη αναγνώριση της προϋπηρεσίας τους.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1042/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύλου Βογιατζή προς
την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση από τον
ΕΟΤ της συµµετοχής της Έκθεσης: «ΑΙΓΑΙΟΝ: Η γέννηση ενός
αρχιπελάγους» στη Διεθνή Έκθεση ΙΤΒ του Βερολίνου.               

2. Η µε αριθµό 1065/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -

Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Απόστολου Αλεξόπουλου προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε την επανασύνδεση των παροχών
νερού στους Δήµους Δραπετσώνας και Κερατσινίου.                       

3. Η µε αριθµό 1047/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Καπερ-
νάρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα «Ελληνικά
Πετρέλαια Α.Ε.».

4. Η µε αριθµό 1061/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρή-
στου Παππά προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη
µετάθεση της ηµεροµηνίας διεξαγωγής των δηµοτικών και περι-
φερειακών εκλογών.

5. Η µε αριθµό 1057/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Ανα-
γνωστάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη µείωση
του συντελεστή ΦΠΑ στην εστίαση και τις τουριστικές επιχειρή-
σεις.                           

6. Η µε αριθµό 1053/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β� Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη
συγχώνευση των Νοσοκοµείων Λέσβου και Λήµνου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω επίσης την τιµή να σας ανα-
κοινώσω ότι:

Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων, Εξωτερικών, Οικονοµικών, Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων, Τουρισµού, Ναυτιλίας και Αιγαίου, Μακεδονίας και
Θράκης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Επικρατείας κα-
τέθεσαν σχέδιο νόµου µε τίτλο: «Διαµόρφωση Φιλικού Αναπτυ-
ξιακού Περιβάλλοντος για τις Στρατηγικές και Ιδιωτικές
Επενδύσεις και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοι-

νώσω προς το Σώµα ότι µε την από 21-02-2013 επιστολή του
προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Ευάγγελο Μεϊµαράκη, ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Ευάγγελος Βενιζέλος γνωστοποιεί ότι
σύµφωνα µε το άρθρο 16 παράγραφος 5 του Κ.τ.Β, επανεντάσ-
σονται στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ οι Βουλευτές
κ. Αγγελική Γκερέκου (Κερκύρας) και κύριοι Μιχαήλ Κασσής
(Ιωαννίνων), Ιωάννης Κουτσούκος (Ηλείας) και Κων/νος Σκανδα-
λίδης (Α’ Αθηνών).

Έχω να ανακοινώσω επίσης ότι µε επιστολές τους προς τον
Πρόεδρο της Βουλής οι ως άνω Βουλευτές αποδέχονται την επα-
νένταξή τους στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ.

Οι επιστολές θα καταχωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής
συνεδρίασης. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:
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8260 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8262 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8264 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 1039/19-02-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου της Βουλευτού Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Φεβρωνίας Πατριανάκου προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
αλόγιστη χρήση των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας στον Νοµό
Λακωνίας, δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται.

Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 1062/19-02-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς- Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τον έλεγχο προσώπων και λογαριασµών της λίστας Λαγκάρντ,
δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 1044/19-02-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα Μαριά προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την πορεία των εργασιών της οµάδας εργα-
σίας του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους σχετικά µε τις γερ-
µανικές αποζηµιώσεις.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Επαµεινώνδας Μαριάς για δύο
λεπτά.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν ξε-
κινήσω την ανάπτυξη της επίκαιρης ερωτήσεώς µου, θέλω να πω
ότι γίναµε όλοι µάρτυρες ενός συγκλονιστικού γεγονότος, που
παρ’ ολίγον να οδηγούσε σε εργατικό ατύχηµα. Θέλουµε να εκ-
φράσουµε τη συµπαράστασή µας και τη συµπάθειά µας στον ερ-
γαζόµενο, που παρ’ ολίγον να είχε µια ατυχή –ενδεχοµένως-
κατάληξη. Θα ήθελα λοιπόν να πω ότι θα πρέπει πρώτα απ’ όλα
να ληφθούν συγκεκριµένα µέτρα ασφαλείας. Παρ’ ολίγον βε-
βαίως και οι Υπουργοί που κάθονταν εκεί, να είχαν και αυτοί πρό-
βληµα, γιατί κατέπεσαν τα γυαλιά από πάνω, από την οροφή. 

Δείτε και συνολικά το θέµα ασφαλείας και ενόψει του θόλου
που υπάρχει. Αυτό είναι µια παρατήρηση, αν µου επιτρέπετε και
θα ξεκινήσω την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησης.

Κύριε Υπουργέ, βασική δέσµευση δική µου ως υποψήφιος των
Ανεξάρτητων Ελλήνων στο Ηράκλειο ήταν να αναδείξω το ζή-
τηµα των γερµανικών επανορθώσεων και του αναγκαστικού κα-
τοχικού δανείου. Ταυτόχρονα, αυτό αποτελεί και µια από τις
βασικές θέσεις των Ανεξάρτητων Ελλήνων. Να παλέψουµε δη-
λαδή, για να µπορέσει πράγµατι να εξοφληθεί το αναγκαστικό
κατοχικό δάνειο που προσδιορίζεται σε 54 δισεκατοµµύρια ευρώ,
χωρίς τους τόκους, όπως επίσης και να εξοφληθούν οι επανορ-
θώσεις της Γερµανίας προς τη χώρα µας, ύψους 108 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ, χωρίς τόκους.

Στο πλαίσιο αυτό υπέβαλα σχετική επίκαιρη ερώτηση στις 28-
8-2012. Ακολούθησαν δύο δικές µου γραπτές ερωτήσεις προς
τον Υπουργό Οικονοµικών και προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης
για την ηθική δικαίωση των σφαγιασθέντων στη Βιάννο και στην
Ιεράπετρα και την αποζηµίωση των συγγενών των θυµάτων και
για την ηθική δικαίωση των Ελλήνων οµήρων και Εβραίων εκτο-
πισθέντων που πνίγηκαν µαζικά από τις γερµανικές αρχές κατο-
χής βυθίζοντας το πλοίο «ΔΑΝΑΗ» στις 9 Ιουνίου 1944. 

Στη συζήτηση που έγινε και που απαντήσατε, κύριε Υπουργέ,
στις 3 Σεπτεµβρίου 2012, επισηµάνατε δύο πράγµατα. 

Πρώτον, αναφέρατε ότι σύµφωνα µε την άποψη του Υπουρ-
γείου, οι αποζηµιώσεις που πρέπει να καταβληθούν είναι 7,5 δι-
σεκατοµµύρια δολάρια. Είπατε, όµως, –διαβάζω- ότι «στο ποσό
αυτό συµπεριλαµβάνεται και το δάνειο της Τράπεζας της Ελλά-
δος». Ερωτώ, αν πράγµατι εµµένετε σε αυτήν τη θέση, διότι το
ποσό των γερµανικών επανορθώσεων, χωρίς το κατοχικό δάνειο,
ανέρχεται σε 7,184 δισεκατοµµύρια δολάρια, τιµής του 1938. 

Στη συνέχεια δηλώσατε ότι συγκροτείται ειδική επιτροπή στο
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, για να µαζέψει τα σχετικά στοι-
χεία. Είχαµε πει τότε, διότι η επιτροπή που συγκροτήσατε απο-
τελείται από τέσσερα υψηλόβαθµα στελέχη του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους, ότι οι ίδιοι έχουν επίσης και αρκετές

άλλες απασχολήσεις και ως εκ τούτου, αυτό θα οδηγούσε ενδε-
χοµένως στο να αργήσει να ολοκληρώσει το έργο της αυτή η επι-
τροπή.

Γι’ αυτό είχαµε προτείνει και κατά τη συζήτηση ότι θα πρέπει
να αξιοποιήσετε δεκάδες άλλα στελέχη του δηµοσίου και να συ-
νεργαστείτε µε την Τράπεζα της Ελλάδος. Αυτές ήταν οι παρα-
τηρήσεις που κάναµε ήδη από το Σεπτέµβριο του 2012. Επειδή
η επιτροπή έπρεπε να παραδώσει το έργο της στις 31-12-2012,
δεν το ολοκλήρωσε και ήδη έχετε παρατείνει τις εργασίες της
µέχρι τις 8 Μαρτίου.

Οι ερωτήσεις, λοιπόν, που απευθύνουµε είναι οι εξής: 
Πρώτον, ποια η πορεία της οµάδας εργασίας µέχρι 31-12-

2012, εάν έχει καταγράψει το σχετικό υλικό και πού βρίσκονται
αυτήν τη στιγµή από πλευράς επεξεργασίας τα σχετικά αρχεία. 

Δεύτερον -και αυτό είναι το κρίσιµο- κύριε Υπουργέ, είναι στη
διάθεση του Υπουργείου και της οµάδας εργασίας τα έγγραφα
που αφορούν το αναγκαστικό κατοχικό δάνειο; Έχετε υπολογίσει
το ύψος της απαίτησης σε ευρώ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊκούρας έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Θα ήθελα και εγώ εκ µέρους της ελληνικής Κυβέρνησης
να εκφράσω τη συµπάθεια και τις ευχαριστίες προς τους εργα-
ζόµενους της Βουλής των Ελλήνων που ασχολήθηκαν µε την ενί-
σχυση και την αποκατάσταση της ασφάλειας στον εσωτερικό
χώρο, προκειµένου να γίνει αυτή εδώ η συνεδρίαση. 

Κύριε συνάδελφε, µε την επίκαιρη ερώτησή σας επανέρχεστε
σ’ ένα θέµα το οποίο έχουµε συζητήσει αρκετές φορές στο πλαί-
σιο των κοινοβουλευτικών εργασιών. Αλλά και ακόµα περισσό-
τερες φορές έχει θιγεί από εσάς µε κάθε ευκαιρία, άσχετα µε το
θέµα που συζητάµε εδώ µέσα. 

Υπογραµµίζω, λοιπόν, για άλλη µια φορά τα πραγµατικά δεδο-
µένα του θέµατος. Με απόφασή µου, την οποία σας είχα προ-
αναγγείλει σε συζήτηση αντίστοιχης ερώτησης που έγινε τον
Σεπτέµβριο του 2012, συστάθηκε η οµάδα εργασίας για την
έρευνα των αρχείων του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, σχε-
τικά µε το θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων. 

Είναι γνωστή η κατάσταση που υπήρχε µέχρι τότε. Στόχος µας
ήταν να γίνει για πρώτη φορά κωδικοποίηση και καταγραφή του
σχετικού υλικού που βρίσκεται στην κατοχή του Γενικού Λογιστη-
ρίου του Κράτους και µόνον αυτού. Το επαναλαµβάνω: και µόνον
αυτού. 

Στο συγκεκριµένο έργο, για την ενίσχυσή του, πέραν των στε-
λεχών της οµάδας εργασίας του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους συνδράµουν και υπάλληλοι, οι οποίοι από τις 14 Σεπτεµ-
βρίου του 2012 συµµετέχουν σε υποοµάδες εργασίας. Το έργο
ολοκληρώνεται στις 8 Μαρτίου, φέτος, οπότε και η οµάδα εργα-
σίας θα υποβάλει το σχετικό πόρισµα.

Γνωρίζετε ότι φτάνουµε σ’ αυτήν την ηµεροµηνία µετά από πα-
ράταση που δόθηκε στις 19 Δεκεµβρίου του 2012 σε ανταπό-
κριση σχετικού αιτήµατος της οµάδoς εργασίας. Με την παρα-
λαβή του πορίσµατος θα κινηθώ στο πλαίσιο αποκλειστικά και
µόνο των αρµοδιοτήτων µου και της υφιστάµενης νοµοθεσίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Μαριάς
για τρία λεπτά.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, να ξέ-
ρετε ότι µε αφορµή κάθε θέµα, θα θέτουµε το ζήτηµα των πολε-
µικών επανορθώσεων και ιδίως του αναγκαστικού κατοχικού
δανείου. Διότι όταν η χώρα µπορεί να διεκδικήσει 54 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, χωρίς τους τόκους, σε µια εποχή που χειµάζεται η
ελληνική οικονοµία, που ο ελληνικός λαός έχει φτωχοποιηθεί και
που ταυτόχρονα δανείζεται, να είστε βέβαιος ότι εµείς θα το θέ-
τουµε, γιατί είναι καθήκον µας.

Ταυτόχρονα, καθήκον δικό σας, της Κυβέρνησης, του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών και του Υπουργείου Εξωτερικών είναι να
προσδιορίσετε αναλυτικά το ποσό και να προχωρήσετε στις
ενέργειες αυτές οι οποίες θα βοηθήσουν στην είσπραξή του. 

Η ερώτηση µε την οποία ξεκίνησε η διαδικασία, όσον αφορά
το δικό µου κοινοβουλευτικό έλεγχο ήταν σαφής. Σας ρωτούσα,
τότε, ποιες νοµικές και λοιπές ενέργειες θα κάνετε, ως Κυβέρ-
νηση,  για την είσπραξη των γερµανικών αποζηµιώσεων και του
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αναγκαστικού κατοχικού δανείου.
Εσείς έρχεστε τώρα και απ’ ό,τι καταλαβαίνω µας λέτε ότι

απλά θα κωδικοποιήσετε το υλικό. Δεν µου απαντήσατε στην πα-
ρατήρηση που έκανα πριν και την οποία έχω κάνει επανειληµ-
µένα. 

Προσδιορίζετε στην απάντησή σας -και αυτό είναι σηµαντικό-
ως 7,5 δισεκατοµµύρια δολάρια τη συνολική απαίτηση, συµπε-
ριλαµβανοµένου -όπως λέτε- και του δανείου. Θα ήθελα να δω
αν επιµένετε σ’ αυτό, διότι αν επιµένετε, αυτό σηµαίνει ένα «κού-
ρεµα» των απαιτήσεων της χώρας. 

Σας επισηµαίνω ότι υπάρχει ειδική δήλωση της Ελλάδος ότι
δεν έχει εξοφληθεί για τα δάνεια της κατοχής. Αυτή η δήλωση
προστέθηκε στη Διάσκεψη του 1946. Η δε Επιτροπή της Διάσκε-
ψης τότε είπε: «η Επιτροπή έλαβε καλήν σηµείωσιν της δηλώ-
σεως της ελληνικής αντιπροσωπείας» δηλαδή, ότι είναι άλλες οι
πολεµικές επανορθώσεις και άλλη η επιφύλαξη για το αναγκα-
στικό κατοχικό δάνειο. Υπάρχει και κυρωθείσα η Συµφωνία των
Παρισίων το 1946.

Επειδή, όµως, αναζητείτε στοιχεία, σας λέω, λοιπόν, ότι µπο-
ρείτε να αναζητήσετε, πρώτα απ’ όλα, την έκθεση του Διοικητή
της Τράπεζας της Ελλάδος, µε ηµεροµηνία 22 Νοεµβρίου 1947,
που  προσδιορίζει ότι την εποχή εκείνη οι πιστώσεις, δηλαδή τα
δάνεια που είχαν δοθεί στη Γερµανία ήταν 3.670.610 χρυσές
λίρες Αγγλίας, µε βάση και τη µέση τιµή της λίρας Αγγλίας στο
Χρηµατιστήριο Αθηνών, προσδιορίζοντας και τα ποσά σε δραχ-
µές. 

Έχουµε τη µελέτη του ακαδηµαϊκού, του Αγγελόπουλου, που
λέει ότι το ποσό του κατοχικού δανείου ανέρχεται σε 3,5 δισεκα-
τοµµύρια δολάρια την εποχή εκείνη, χωρίς να υπολογιστούν οι
τόκοι. 

Έχουµε, λοιπόν, αρκετές µελέτες και αυτό που σας έχουµε ζη-
τήσει είναι πολύ απλό: Να καθίσει η Κυβέρνηση να συνεργαστεί
µε την Τράπεζα της Ελλάδος και να προσδιορίσει αναλυτικά το
ποσό, για να έχουµε µία σαφέστατη εικόνα. Αφού προσδιορίσει
το ποσό, να αναθέσει, επίσης, και στο Νοµικό Συµβούλιο του
Κράτους να διερευνήσει τους τρόπους µε τους οποίους µπορεί
να διεκδικηθεί. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας λέµε ότι κάναµε και αναλυτική πρόταση για την τιτλοποί-
ηση του αναγκαστικού κατοχικού δανείου που µπορεί να συν-
δράµει στον τρόπο της εξοφλήσεώς του. 

Σας λέµε µάλιστα, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχουν δεκάδες ψη-
φίσµατα φορέων του ελληνικού λαού που το ζητούν και µας πλη-
ροφόρησαν ότι υπάρχει ήδη και µηνυτήρια αναφορά, η οποία
κατατέθηκε από τρεις πολίτες για την αδυναµία, την αµέλεια και
το ότι µέχρι στιγµής δεν έχουν γίνει ενέργειες για την είσπραξη
του δανείου. 

Εποµένως, κύριε Υπουργέ –κλείνω κύριε Πρόεδρε και ευχαρι-
στώ για την ανοχή σας- το βασικό στοιχείο που έχουµε και στο
οποίο εµείς εµµένουµε είναι αυτό. Όχι να γίνει ταξινόµηση ενός
υλικού για οποιοδήποτε θέµα. 

Η σηµερινή ερώτηση είναι σαφής. Έχετε προσδιορίσει το
ύψος του αναγκαστικού κατοχικού δανείου  σε ευρώ σήµερα;
Εάν δεν το έχετε κάνει, ποιες ενέργειες θα κάνετε; 

Τέλος, σας λέω ότι ήδη από το 1954 ο κατοχικός, ο δοσίλογος
Υπουργός Οικονοµικών, ο Γκοτζαµάνης, έχει γράψει βιβλίο και
αναλύει ποια ποσά έχουν δοθεί. 

Άρα,  από τη στιγµή που υπάρχουν τόσες µελέτες καλούµε την
Κυβέρνηση και το Υπουργείο Οικονοµικών να προσδιορίσετε
αναλυτικά το ποσό για να ξέρουµε για τι µιλάµε και όταν έρθει η
στιγµή που πρέπει, κατά την κρίση σας -κατά την κρίση τη δικιά
µας, είναι τώρα- να προχωρήσετε στις αντίστοιχες νοµικές ενέρ-
γειες για την είσπραξη αυτού του ποσού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊκούρας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, το θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων
είναι ένα κρίσιµο ζήτηµα και θέµα, µε ανθρωπιστικές, ιστορικές,
πολιτικές και νοµικές παραµέτρους. 

Δεν θα συµµετάσχω σε µια συζήτηση για τη δηµιουργία και
µόνο εντυπώσεων και δεν θα µιλήσω στον «αέρα». Θα σταθώ στα
δεδοµένα και στο έργο που επιτελείται επί του θέµατος, κατά την
τελευταία χρονική περίοδο, στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους
σύµφωνα µε την απόφαση της πολιτικής ηγεσίας του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών, την οποία λησµονείτε ή παρερµηνεύετε. 

Φυσικά, έχω πλήρη συνείδηση ότι ο ρόλος του επικεφαλής πο-
λιτικού δεν υποκαθιστά και δεν συγχέεται µε τον ρόλο της διοί-
κησης, την οποία πολιτικά αυτός οδηγεί και εποπτεύει. 

Θέλω να σας ενηµερώσω ότι σύµφωνα µε την εµπειρία των
στελεχών της διοίκησης αλλά και τις δικές µου προσλαµβάνου-
σες, το έργο δεν είναι απλό. Κι αυτό, διότι έχει παρέλθει µεγάλο
χρονικό διάστηµα, οι υπηρεσίες τα τελευταία χρόνια έχουν πολ-
λές φορές αναδιοργανωθεί και –λυπάµαι που θα το πω- το σχε-
τικό υλικό ήταν ατάκτως ερριµµένο σε διάφορα κτήρια του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. 

Τώρα είµαστε στη φάση της ολοκλήρωσης του σχετικού έργου
που έχουµε αναλάβει και µόνο αυτού. 

Αναλυτικότερα, σύµφωνα µε την ενηµέρωση από την οµάδα
εργασίας για τις ανάγκες πληροφόρησης του ελληνικού Κοινο-
βουλίου, έχουν γίνει για πρώτη φορά τα εξής: Πρώτον, έχει γίνει
κατανοµή των φακέλων των αρχείων κατά κατηγορία περίπτωσης
που σχετίζεται µε το θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων. 

Δεύτερον, έχει προχωρήσει η ηλεκτρονική συνοπτική απεικό-
νιση του καταγεγραµµένου αρχειακού υλικού. 

Τρίτον, έχουν καταγραφεί εκατόν ογδόντα τέσσερις τόµοι αρ-
χειακού υλικού, ποικίλου περιεχοµένου, η κατάσταση του οποίου
βέβαια λόγω της παλαιότητας δεν είναι σε αρκετές περιπτώσεις
πολύ καλή.

Τέταρτον, έχει ξεκινήσει η σύνταξη του τελικού παραδοτέου
έργου της οµάδος, αναφορικά –όπως έλεγε και η σύστασή της-
µε την καταγραφή και ταξινόµηση του Αρχείου του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους.

Συνεπώς το έργο που είχε ανατεθεί τείνει να ολοκληρωθεί. Το
πόρισµα θα παραδοθεί στις 8 Μαρτίου. Κι όπως τόνισα και στην
πρωτολογία µου –το επαναλαµβάνω- µετά την παραλαβή του θα
κινηθώ στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων µου –και µόνο- και της
υφιστάµενης νοµοθεσίας. 

Από την πλευρά µου, πέραν τούτου, δεν έχω να πω τίποτε
άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θέλω να θέσω υπ’ όψιν σας ότι η Ειδική Κοινοβουλευτική
Επιτροπή «Προς διενέργεια  προκαταρκτικής εξέτασης κατά του
πρώην Υπουργού κ. Γεωργίου Παπακωνσταντίνου, σχετικά µε
την υπόθεση του ψηφιακού δίσκου ηλεκτρονικών αρχείων της
Τράπεζας HSBC» που έχει συσταθεί κατά τα άρθρα 153 και επό-
µενα του Κανονισµού της Βουλής και για την οποία η Ολοµέλεια
της Βουλής έχει ορίσει προθεσµία υποβολής του πορίσµατός
της µέχρι την 25η Φεβρουαρίου 2013, ζητεί παράταση της λει-
τουργίας της έως και την 29η Μαρτίου 2013.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το Σώµα συνεφώνησε

οµοφώνως.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας

παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµέ-
νως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕ-
ΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, εξήντα επτά µα-
θητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 3ο Γενικό Λύ-
κειο Καβάλας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα το λόγο επί της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Αναγνώσατε προηγου-

µένως και ζητήσατε έγκριση του Σώµατος για να υπάρξει παρά-
ταση, εµβόλιµα µέσα στη διαδικασία του κοινοβουλευτικού
ελέγχου. 

Εµείς δεν συµφωνούµε αυτήν τη στιγµή και θέλουµε να γίνει
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συζήτηση γι’ αυτό το θέµα. Άρα, λοιπόν, όταν το θέσετε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Να υποβάλετε αίτηµα,

κύριε Μαριά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Υποβάλλουµε, λοιπόν,

αίτηµα αυτήν τη στιγµή σ’ εσάς ότι αυτό που φέρατε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Να υποβάλετε γραπτώς

αίτηµα.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Θα σας το υποβάλουµε. 
Διότι εµβόλιµα -ενώ άλλες φορές δεν µας αφήνετε να µιλή-

σουµε στη διάρκεια του κοινοβουλευτικού ελέγχου- έρχεστε και
ζητάτε µια σοβαρή απόφαση του Κοινοβουλίου, για έγκριση πα-
ρατάσεως. Εµείς µπορεί να συµφωνούµε. 

Σας ζητούµε, λοιπόν, επειδή προφανώς αιφνιδιάστηκε το
Σώµα, να το πάρετε πίσω και να γίνει συζήτηση εδώ κανονικά στο
ζήτηµα αυτό.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Νοµίζω ότι κάνετε
λάθος, κύριε Μαριά, για άλλη µια φορά. Το Σώµα δεν αιφνιδιά-
ζεται έτσι, όπως λέτε εσείς. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Αλλά τι έγινε; Μας δια-
βάσατε ξαφνικά κάτι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Στην προκαταρκτική επι-
τροπή οµοφώνως πήραν την απόφαση. Υπάρχει Εκπρόσωπος
των Ανεξάρτητων Ελλήνων εκεί…

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Μπορεί να υπάρχει.
Εσείς ζητήσατε την έγκριση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Γιατί δεν ακούτε;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ζητήσατε την έγκριση;

Και σε µισό λεπτό λέτε «τελειώσαµε»;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Αυτή είναι πρόταση …
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατάλαβε κανείς τι ζη-

τήσατε; Μέχρι να το καταλάβουµε είπατε «εγκρίνεται». 
Υπάρχει µια σχέση ανάµεσα στο να ακούω, να καταλαβαίνω

και να αντιδρώ. Σας ζητώ, λοιπόν, αυτό που λέτε, να το κρατή-
σετε στο τέλος και να γίνει συζήτηση, ασχέτως µε το αν συµφω-
νούν οι Ανεξάρτητοι Έλληνες. Κανείς στην Αίθουσα δεν κατά-
λαβε τι είπατε. Λέτε: «συµφωνεί το Σώµα». Τι συµφωνεί το Σώµα;
Διαβάστε το αναλυτικά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Να δοθεί παράταση ένα µήνα.
Αυτό είπε.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Όχι, κύριε συνάδελφε.
Να γίνει συζήτηση. 

Εµείς διαφωνούµε και σας καλούµε ως Προεδρείο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Μαριά, καταλά-

βαµε την άποψή σας. Είστε µόνιµα διαφωνών σε ο,τιδήποτε.
Είστε µόνιµα διαφωνών! 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Διαφωνώ όταν παραβιά-
ζετε εσείς τον Κανονισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ο Κανονισµός παραβιά-
ζεται;

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δικαιούστε να το βάλετε
εµβόλιµα αυτό τώρα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Βεβαίως ναι. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Τότε θα πρέπει να δώ-

σετε το λόγο πρώτα κι όχι να λέτε «εγκρίνεται». Τι εγκρίνεται;
Υπάρχει κανένας εδώ να σας το εγκρίνει; Ποιος είναι; Έχει εικόνα
η Βουλή; Για πείτε µας, λοιπόν, σας παρακαλώ... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Προτείνετε να συγκαλέ-
σουµε την Ολοµέλεια…

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Σας προτείνω, λοιπόν,
να το κρατήσετε στο τέλος, να ενηµερωθούν τα κόµµατα, για να
γίνει συζήτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Αρκετά, κύριε Μαριά!
Αρκετά! 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Εµείς ενιστάµεθα σ’
αυτό που κάνατε σήµερα! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Αρκετά! Αρκετά!
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δεν υπάρχει «αρκετά».

Αρκετά, από την πλευρά τη δική σας, κύριε Πρόεδρε! Αιφνιδιά-
σατε τους πάντες. Ρωτήστε αν κατάλαβε κανείς τι έγινε. Είπατε:
«εγκρίνεται». Τι εγκρίνεται; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κλείστε, σας παρακαλώ,

τα µικρόφωνα.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ό,τι και να λέτε δεν

ακούγεστε, κύριε Μαριά. Η δηµιουργία εντυπώσεων, την οποία
επιδιώκετε, δεν επιτεύχθηκε. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Είστε µόνιµα διαµαρτυ-

ρόµενος για τη δηµιουργία εντυπώσεων, ακόµη κι εκεί όπου δεν
υπάρχει θέµα. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Βεβαίως, αφήνω προσω-

πικές µοµφές. Και δεν αφήνω µόνο εγώ. Ρωτήστε τον οποιονδή-
ποτε Βουλευτή, για να δείτε ποια είναι η συµπεριφορά σας. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κάποια στιγµή θα πρέπει να εφαρµόζουµε και τη λογική
πέρα απ’ όλα τα άλλα. 

Η επιτροπή που κάνει την προκαταρκτική εξέταση –και είναι
γνωστό σε όλους ότι έχει φόρτο εργασίας και συνεδριάζει πέντε
φορές τη βδοµάδα- οµόφωνα απ’ όλα τα κόµµατα ζήτησε το αυ-
τονόητο: Την παράταση της προθεσµίας. 

Αυτό, λοιπόν, έγινε µε τη διαδικασία που γίνεται πάντα, όλα τα
χρόνια. Τώρα, αν σε κάποιους δεν αρέσει, τι να κάνουµε; 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η έγκριση τεκµαίρεται

τις περισσότερες φορές. 
Η τρίτη µε αριθµό 1043/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λακωνίας
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Λεωνίδα Γρηγορά-
κου προς τον Υπουργό Δηµοσίας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη, σχετικά µε την έξαρση της εγκληµατικότητας στο Νοµό
Λακωνίας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 1058/19-2-2013 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης
του Λαϊκού Συνδέσµου –Χρυσή Αυγή κ. Αντωνίου Γρέγου προς
τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων κατά του φαινοµένου των αντ-
εθνικών συνθηµάτων σε γήπεδα και αθλητικούς χώρους.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Ιωάν-
νης Ιωαννίδης. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Γρέγος για δύο λεπτά. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο αρµόδιος Υπουργός γνωρίζει πολύ καλά το θέµα. Το έχει

βιώσει εδώ και χρόνια µέσα στα γήπεδα, καθώς και ο κ. Καλα-
φάτης που βρίσκεται εδώ. Δυστυχώς εδώ και χρόνια σε πολλά
γήπεδα και γενικά σε αθλητικούς χώρους εκστοµίζονται από µε-
ρίδα «οπαδών» αθλητικών σωµατείων αντεθνικά συνθήµατα µε
αποτέλεσµα να προσβάλλονται οι υγιώς σκεπτόµενοι φίλαθλοι,
να ακούγονται οι ανωτέρω ύβρεις ακόµα και µέσα στα σπίτια
µέσω των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης που µεταδίδουν τους
αγώνες και κυρίως να διαµορφώνεται ένα άκρως επικίνδυνο δι-
χαστικό κλίµα µεταξύ των φιλάθλων των σωµατείων. Ενδεικτικό
είναι το µειωτικό σύνθηµα «Βούλγαροι», «Τούρκοι» και άλλα τέ-
τοια. 

Υπενθυµίζουµε ότι βάσει του ν. 3372/2005 που δηµοσιεύθηκε
στο ΦΕΚ-187Α/2-8-2005 άρθρο 1 παράγραφος 4, περίπτωση 3,
για εκτεταµένες συµπεριφορές βίας ή επεισοδίων που έχουν ως
αποτέλεσµα τον τραυµατισµό αθλητών ή παραγόντων των οµά-
δων ή συντελεστών των αγώνων ή την προσωρινή διακοπή του
αγώνα, καθώς και όταν απευθύνονται σε οπαδούς εκφράσεις µε
συνθήµατα αντεθνικού περιεχοµένου επιβάλλεται ποινή διεξα-
γωγής του αγώνα χωρίς θεατές, κεκλεισµένων των θυρών, του-
λάχιστον για δύο αγωνιστικές και πρόστιµο ανάλογα, τουλάχι-
στον 50.000 ευρώ για οµάδες Α’ Εθνικής Κατηγορίας Ποδοσφαί-
ρου και Α’ Εθνικής Κατηγορίας των λοιπών οµαδικών αθληµάτων.
Επίσης, ανάλογο πρόστιµο 15.000 ευρώ επιβάλλεται σε οµάδες
της Β’ Εθνικής και στην Α2 για τις οµάδες Γ’ Εθνικής Κατηγορίας
Ποδοσφαίρου και των λοιπών αθληµάτων 10.000 ευρώ. Και του-
λάχιστον 3.000 ευρώ για τις οµάδες όλων των υπόλοιπων κατη-
γοριών όλων των αθληµάτων. 
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Ρωτάµε, κύριε Υπουργέ, εάν έχετε λάβει ως Υπουργός και στο
πλαίσιο των αρµοδιοτήτων σας τα απαραίτητα µέτρα, προκειµέ-
νου να δοθεί ένα τέλος σ’ αυτό το φαινόµενο. Όπως, για παρά-
δειγµα, έχετε δείξει την αντίστοιχη µέριµνα για περιπτώσεις
τύπου ρατσιστικών συνθηµάτων και για τη βία στα γήπεδα, που
φυσικά είναι κατακριτέα, να δείξετε και την ανάλογη ευαισθησία
σ’ αυτό το θέµα. Για τα αντεθνικά συνθήµατα, δηλαδή, να δούµε
κάποιες πινακίδες, κάποια πανό που να αναφέρουν «όχι στα αν-
τεθνικά συνθήµατα». Επίσης, ρωτάµε και αν σκοπεύετε να ανα-
δείξετε το θέµα σε επίπεδο αθλητικών οµοσπονδιών αλλά και σε
επίπεδο ποδοσφαιρικών ανωνύµων εταιρειών και σωµατείων κάθε
επιπέδου, προκειµένου να τιµωρούνται τέτοιες συµπεριφορές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός κ. Ιωάννης Ιωαννίδης. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευ-

µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα ήθελα να εκφράσω τη συµπάθειά µου για τον εργαζόµενο
της Βουλής ο οποίος κινδύνευσε να πέσει από την οροφή. Θα
έπεφτε στα κεφάλια µας. Αυτό αποδεικνύει ότι κάθε εργασία των
υπαλλήλων µπορεί να είναι και επικίνδυνη, πραγµατικά. 

Είναι σε όλους γνωστό, κύριε Πρόεδρε, ότι -πέρα από τη θε-
σµική υποχρέωσή µου- προσέρχοµαι πάντα µε χαρά στη Βουλή,
προκειµένου να απαντήσω στις επίκαιρες ερωτήσεις των συνα-
δέλφων και να παρέχω διευκρινίσεις για τα ζητήµατα του αθλη-
τισµού, τον οποίο υπηρετώ από µικρό παιδί. Για τη σηµερινή,
όµως, επίκαιρη ερώτηση που µου έχει υποβληθεί θα µου επιτρέ-
ψετε να κάνω µια παρατήρηση. 

Στον Κανονισµό της Βουλής, στο σχετικό άρθρο 129, αναγρά-
φεται ότι η επίκαιρη ερώτηση πρέπει να αφορά θέµα άµεσης επι-
καιρότητας. Ο ερωτών συνάδελφος αναφέρεται γενικά σ’ ένα
φαινόµενο που συµβαίνει πράγµατι εδώ και χρόνια, όπως λέει ο
ίδιος, και δεν γίνεται λόγος έστω για ένα συγκεκριµένο περιστα-
τικό της άµεσης επικαιρότητας, όπως απαιτεί άλλωστε ο Κανο-
νισµός.

Θέλω να πω, δηλαδή, ότι θα µπορούσε όσον αφορά την επί-
καιρη ερώτηση αυτή να ακολουθηθεί η διαδικασία των απλών
ερωτήσεων και να αποστείλουµε την απάντηση γραπτώς, όπως
πράττουµε για κάθε δηµόσια υπόθεση. Αυτά ως προς τα τυπικά.

Έρχοµαι τώρα αµέσως στην ουσία του θέµατος, για να µη θε-
ωρηθεί ότι προσπαθώ να το αποφύγω ή να το καθυστερήσω. Πι-
στεύω ακράδαντα ότι το να εκστοµίζονται εντός αλλά και εκτός
αγωνιστικών χώρων αντεθνικά συνθήµατα καθώς και υβριστικά
εναντίον οποιουδήποτε ή εναντίον συµβόλων δεν αποτελεί τρόπο
εκτόνωσης. Αντίθετα, αποτελεί µορφή βίας, παρ’ ότι είναι λε-
κτική, και ως τέτοια πρέπει να αντιµετωπίζεται. Πέρα από το γε-
γονός ότι παρόµοια φαινόµενα συντηρούν και υποδαυλίζουν το
διχαστικό κλίµα µεταξύ των φιλάθλων, όπως πολύ σωστά επιση-
µαίνετε στην ερώτηση, δεν είναι δυνατόν να παρακολουθούµε
απαθείς τα όσα συµβαίνουν στις περιπτώσεις όπου προσβάλλον-
ται τα εθνικά σύµβολα, η εθνική ταυτότητα, η µνήµη των νεκρών,
η ανθρώπινη αξιοπρέπεια, οι θεσµοί, η οικογένεια ή το φύλο και
η καταγωγή. 

Ο ελληνικός λαός δεν αποτελεί κοινωνία σε παρακµή και ο πο-
λιτισµός µας δεν µας επιτρέπει την πολυτέλεια της ανοχής. Όσοι
ενεργούν και εκδηλώνονται κατ’ αυτόν τον απαράδεκτο τρόπο ή
διεισδύουν στις κερκίδες και προτρέπουν στην τέλεση τέτοιων
αδικηµάτων σίγουρα αποτελούν ελάχιστη µειοψηφία, που τελικά
θα αποµονωθεί και σίγουρα κινδυνεύουν άµεσα να αντιµετωπί-
σουν τα προβλεπόµενα από τη νοµοθεσία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Απαντώντας, λοιπόν, στην πρώτη ερώτηση, να υπενθυµίσω ότι
η πολιτεία για την εξάλειψη φαινοµένων, όπως αυτά που αναφέ-
ρει ο συνάδελφος, έχει ήδη λάβει σειρά µέτρων στο πλαίσιο των
αρµοδιοτήτων της µε τη θεσµοθέτηση µε την περίπτωση γ’ της
παραγράφου 2 του άρθρου 41ΣΤ του ν. 2725/1999, όπως ισχύει,
της ποινικής ευθύνης όποιου, µε αφορµή µια αθλητική εκδή-
λωση, απευθύνει ατοµικά ή ως µέλος της οµάδος σε τρίτους -
αθλητές, προπονητές, φιλάθλους- εκφράσεις που προσβάλλουν

την εθνική ταυτότητα των προσώπων αυτών -για παράδειγµα,
εµείς που είµαστε από πάνω και τα ξέρουµε, το «Βούλγαροι» στο
οποίο γίνεται αναφορά- ή είναι ρατσιστικού περιεχοµένου ή προ-
σβάλλει τον Εθνικό Ύµνο, τα ολυµπιακά σύµβολα ή τους Ολυµ-
πιακούς Αγώνες. 

Το έχω ζήσει και ως προπονητής, όταν ήµουν στον Ολυµπιακό,
όπου στο παιχνίδι µε τον ΠΑΟΚ ακούστηκαν όλα αυτά. Πήρα το
µικρόφωνο –δεν θέλω να πω τι είπα- και τους σταµάτησα, γιατί
είναι ντροπή να διχάζουµε και να δίνουµε δικαιώµατα µε ορι-
σµένα συνθήµατα στους γύρω, οι οποίοι εποφθαλµιούν...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Τα υπόλοιπα θα τα πείτε
στη δευτερολογία σας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Είναι η πρώτη ερώτηση,
κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω. 

Αυτοί, λοιπόν, που εκστοµίζουν αυτά τα πράγµατα δεν µπο-
ρούν να καταλάβουν τι ζηµιά µπορούν να κάνουν. 

Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Αντώ-

νιος Γρέγος. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Το θέµα της βίας είναι πάντα επίκαιρο, κύριε Υπουργέ. Αυτό

το θέµα που έχουµε θίξει τώρα είναι και αυτό µέρος του όλου
θέµατος, δηλαδή τα αντεθνικά συνθήµατα. Είναι κι αυτό µέσα
στο νόµο για τη βία στα γήπεδα.

Το φαινόµενο αυτό παρουσιάζεται και στις διεθνείς αθλητικές
συναντήσεις, µε ανάλογες προεκτάσεις σε επίπεδο εθνικής προ-
σβολής. Θυµόµαστε όλοι τη σοκαριστική εικόνα µε την ελληνική
σηµαία να πετιέται καιόµενη από Αλβανούς µέσα στο Ολυµπιακό
Στάδιο, από κάποιους «οπαδούς» Αλβανούς, οι οποίοι ποτέ δεν
συνελήφθησαν και ποτέ δεν τιµωρήθηκαν. Υπάρχει και το άρθρο
181 του Ποινικού Κώδικα, σχετικά µε την προσβολή συµβόλων
του ελληνικού κράτους.

Ανάλογα περιστατικά έχουν καταγραφεί και µε την ανάρτηση
των λεγόµενων «πανό» εντός των γηπέδων µε καθαρά ανθελλη-
νικό περιεχόµενο, που παραπέµπει σε ανθελληνική προπαγάνδα.
Σίγουρα και αυτά θα τα έχετε δει. 

Τονίζουµε και πάλι ότι τέτοιες συµπεριφορές, όπως είπατε και
εσείς, προκαλούν αισθήµατα διχασµού µεταξύ των φιλάθλων, µε
απρόσµενες προεκτάσεις. Για να αποκατασταθεί η τάξη και το
αίσθηµα των υγιώς σκεπτόµενων φιλάθλων, δεν χρειάζεται να
δαπανηθούν κάποια χρήµατα, απλά να εφαρµοστούν οι νόµοι. 

Εµείς ως Χρυσή Αυγή αποστείλαµε στις 3 Οκτωβρίου 2012 µια
επιστολή διαµαρτυρίας στην Παγκόσµια Οµοσπονδία Καλαθο-
σφαίρισης, στη FIBA –θα την καταθέσουµε στα Πρακτικά- σχε-
τικά µε τη χρήση του όρου «Μακεδονία» από τα Σκόπια σε διεθ-
νείς αθλητικές συναντήσεις. Προτιθέµεθα να πράξουµε το ίδιο
και στις άλλες παγκόσµιες οµοσπονδίες, όπως τη FIFA, για πα-
ράδειγµα, και αλλού και φυσικά θα ήταν καλό αυτό να είχε γίνει
εδώ και χρόνια. 

Μια που µιλάµε και για προτάσεις, καλό θα ήταν να µελετήσετε
τη διεξαγωγή αθλητικών συναντήσεων, κυρίως της Εθνικής Οµά-
δας Ποδοσφαίρου στην περιοχή της Θράκης, σε Ξάνθη, Κοµο-
τηνή, Αλεξανδρούπολη, προκειµένου να τονωθεί το εθνικό
αίσθηµα εκεί.

Μπορείτε να αποστείλετε σχετικές επιστολές για το θέµα
στους προέδρους των σωµατείων και των οµοσπονδιών, να κα-
λέσετε σε συνάντηση τους παράγοντες και να δώσετε από κοι-
νού µια συνέντευξη Τύπου, καταδεικνύοντας το θέµα µέσα σ’ ένα
ενωτικό κλίµα, γιατί, όπως είπαµε και πριν, το θέµα της βίας στα
γήπεδα έχει λάβει διαστάσεις επιδηµίας και τα αντεθνικά συνθή-
µατα είναι µέρος αυτής. Το ελληνικό κράτος έχει υποχρέωση να
διαφυλάξει και να προαγάγει τα ιδεώδη του αθλητισµού και να
λάβει τα κατάλληλα µέτρα, προκειµένου να σταµατήσουν άµεσα
τέτοια φαινόµενα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Γρέγος καταθέτει

για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ο κύριος Υπουργός έχει
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το λόγο για τρία λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευ-

µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Συνεχίζω απαντώντας στην πρώτη ερώτηση, για να τελειώσω.
Αυτός που καταδικάζεται για τις πράξεις που προανέφερα τιµω-
ρείται µε φυλάκιση µέχρι ενός έτους και χρηµατική ποινή. Πα-
ράλληλα, το δικαστήριο µε την τυχόν καταδικαστική απόφαση
επιβάλλει υποχρεωτικά και την παρεπόµενη ποινή, η οποία δεν
του επιτρέπει από δύο µέχρι πέντε χρόνια να µπει στους αθλητι-
κούς χώρους, να µπορέσει, δηλαδή, να µπει είτε ως φίλαθλος
είτε µε οιαδήποτε άλλη ιδιότητα, όχι µόνο στο εσωτερικό αλλά
και στο εξωτερικό, εφόσον παίζει οµάδα η οποία είναι ελληνική.
Αυτό ισχύει και για το εξωτερικό βάσει του νόµου.

Πάµε τώρα στο δεύτερο που είπατε, η Εθνική Οµάδα να παίζει
σε διάφορα... Είναι θέµα της ΕΠΟ και εγώ το επικροτώ. Πάντα
τον πρώτο λόγο έχει το πού πιστεύει ότι θα είναι το καλύτερο για
να φέρει το καταλληλότερο αποτέλεσµα, όταν είναι επίσηµα παι-
χνίδια και διαλέγουν. 

Όταν, όµως, έχουµε ειδικά φιλικά παιχνίδια κ.λπ., θα µπορούν
κάλλιστα να γίνονται σε µέρη τα οποία έχουν ιδιαιτερότητες. 

Στη δεύτερη ερώτηση σας κάνω γνωστό ότι για το θέµα του
πειθαρχικού ελέγχου όλες οι αθλητικές οµοσπονδίες και οι επαγ-
γελµατικές ενώσεις που είναι υπεύθυνες για τις αθλητικές διορ-
γανώσεις -είτε είναι πρωταθλήµατα είτε κύπελλα- έχουν στους
κανονισµούς διατάξεις που τιµωρούν πειθαρχικά οµάδες, όπως
αναφέρατε –τα διαβάσατε κιόλας- των οποίων οι οπαδοί εν χορώ
προβαίνουν σε τέτοιες ενέργειες. 

Είναι αυτονόητο ότι σε κάθε ευκαιρία που έχουµε εµείς ως
Υπουργείο µε τους παράγοντες των οµοσπονδιών επισηµαίνουµε
την ανάγκη περαιτέρω συµβολής στη διαρκή προσπάθεια της πο-
λιτείας για την εξάλειψη τέτοιων αντικοινωνικών φαινοµένων. 

Για τους δε ασχολούµενους µε τα κάθε είδους αθλήµατα και
τις εν γένει αθλητικές αγωνιστικές ή γυµναστικές εκδηλώσεις,
ακόµα και τους παρακολουθούντες αυτές που δεν τηρούν τις
αρχές του φιλάθλου πνεύµατος και των παραδόσεων του αθλη-
τισµού και του ολυµπιακού ιδεώδους προβλέπεται από το άρθρο
130 του ν. 2725 του 1999, όπως ισχύει σήµερα και η δυνατότητα
επιβολής πειθαρχικής ποινής από την Επιτροπή Φιλάθλου Πνεύ-
µατος της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής. Τους αφαιρείται,
δηλαδή, η φίλαθλος ιδιότητα και από εκεί και πέρα δεν έχει κα-
νένα δικαίωµα πάνω στα αθλητικά, ποινή η οποία επιφέρει στους
παραβάτες των ανωτέρω πράξεων ως κύρωση την οριστική για
ορισµένη χρονική διάρκεια απαγόρευση παρακολούθησης οποι-
ασδήποτε αθλητικής εκδήλωσης ή συµµετοχής µε οποιαδήποτε
ιδιότητα σε αθλητικά σωµατεία, ενώσεις, επαγγελµατικούς συν-
δέσµους ή οµοσπονδίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η επιτροπή αυτή επιλαµβάνεται αυτεπαγγέλτως ή κατόπιν κα-

ταγγελίας. Ειδικά για παραβάσεις που αφορούν το άθληµα του
ποδοσφαίρου επιλαµβάνεται µόνο ύστερα από παραποµπή των
οικείων δικαιοδοτικών οργάνων. 

Τελειώνοντας, αυτό που έχω να τονίσω είναι ότι ευτυχώς το
τελευταίο διάστηµα δεν είχαµε στο ποδόσφαιρο –επτά αγωνιστι-
κές- ούτε βία ούτε ακούστηκε κάτι. Πράγµατι, πριν ήταν σε µε-
γαλύτερη ένταση όλα αυτά τα φαινόµενα, τα οποία περιγράφου-
µε, τα απαράδεκτα. 

Ελπίζουµε ότι µε την παιδεία τα πράγµατα θα είναι καλύτερα.
Και η αθλητική παιδεία τι είναι; Όταν θα βάλουµε τα παιδιά στον
αθλητισµό –και γι’ αυτό πρέπει να τα έχουµε όλα στον αθλητι-
σµό- και αυτά που δεν θα έχουν τη δυνατότητα να κάνουν πρω-
ταθλητισµό θα είναι καλοί φίλαθλοι. Θα αγαπούν αυτό το οποίο
έχουν µάθει από µικρά. 

Εποµένως πιστεύω ότι η αθλητική παιδεία είναι πολύ σοβαρό
πράγµα για τη σωµατική, ψυχική και πνευµατική υγεία και ότι
πρέπει να επενδύουµε, γιατί το Υπουργείο Υγείας θα γλιτώσει
εφτά φορές παραπάνω αυτά που θα ξοδευτούν. Ό,τι ξοδεύουµε
στον αθλητισµό είναι επένδυση, δεν είναι µόνο δηλαδή ότι τα παι-
διά µας θα µπουν και θα είναι στους χώρους αυτούς αντί να

µπλέκουν σε παράδροµους. 
Γι’ αυτόν το λόγο, επειδή είναι πάρα πολλές οµοσπονδίες στις

οποίες είναι πολύ µειωµένα τα χρήµατα –και έχω υποχρέωση να
το πω στην Ολοµέλεια, είναι πάρα πολλοί οι συνάδελφοι- δεν γί-
νεται µε κραυγές κ.λπ. και µε δηµοσιεύσεις και µε προτάσεις να
προχωρήσουµε. 

Μου έκανε εντύπωση ότι η Οµοσπονδία Στίβου είπε ότι θα
κόψει 1,3 κ.λπ. και µιλά και προχωρά σε προτάσεις. Το να παίρνει
κάποιος λεφτά και από εκεί και πέρα να κάνει τον αθλητισµό είναι
εύκολο για τον οιονδήποτε. 

Το θέµα, λοιπόν, είναι την ώρα της κρίσης, που προηγείται –
γιατί υπάρχουν πράγµατα τα οποία προηγούνται, είναι ο καρκι-
νοπαθής που πρέπει να πάρει το φάρµακό του, είναι το παιδί που
δεν έχει το γαλατάκι του κ.ο.κ.- σε αυτές τις περιόδους εµείς θα
τον κρατήσουµε πολύ ψηλά τον αθλητισµό, ασχέτως του τι είναι
αυτήν τη στιγµή. Θα πρέπει να καταλάβουµε ότι όλοι πρέπει να
µπούµε στον αγώνα και να συνεισφέρουµε, για να µπορέσουµε
αύριο να µην κλέβουµε τα όνειρα των νέων, να δικαιούνται να τα
έχουν και να τους βοηθούµε. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θα ήθελα να τεκµηριώσω την άποψη που ανέφερα πριν,
παρ’ ότι δεν είναι εδώ ο κ. Μαριάς. 

Ο κ. Μαριάς θα έπρεπε να έχει υπ’ όψιν του το άρθρο 63 του
Κανονισµού της Βουλής, όπου αναφέρεται ότι «αµέσως µετά την
κήρυξη της έναρξης της συνεδρίασης και πριν από την έναρξη
της συζήτησης των θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης ο Πρό-
εδρος ανακοινώνει στη Βουλή θέµατα που έχουν εξαιρετική ση-
µασία, την κατάθεση νοµοσχεδίων, πράξεις και αποφάσεις και
ενέργειες του Προέδρου και της Διάσκεψης των Προέδρων
κ.λπ..». Συζήτηση για το περιεχόµενο των ανακοινώσεων του
Προέδρου προς τη Βουλή, σύµφωνα µε την παράγραφο 1, που
σας διάβασα προηγουµένως, δεν επιτρέπεται, εκτός εάν οι ανα-
κοινώσεις αφορούν χαρµόσυνα ή θλιβερά γεγονότα, οπότε µπο-
ρούν να µιλήσουν για αυτά µε συντοµία τα µέλη της Κυβέρνησης
και οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων. 

Κατά συνέπεια, η οµιλία του κ. Μαριά ήταν όχι µόνο εκτός Κα-
νονισµού, αλλά εκτός και του οποιουδήποτε πνεύµατος. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Μαριάς δεν
είναι εδώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Τι να κάνω; Δεν είναι
εδώ, αλλά έθεσε το θέµα, κυρία Χρυσοβελώνη. Τι να κάνω; Να
βγω έξω να τον παρακαλέσω να έρθει µέσα;

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, να του τα
πείτε όταν έρθει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όχι, γιατί η δηµιουργία
εντυπώσεων είναι η µόνιµη τακτική του κ. Μαριά και εγώ θέλω
να την καταγγείλω. Όπως καταγγέλλετε και εσείς, θέλω να κα-
ταγγείλω και εγώ. Είναι µία τακτική η οποία οδηγεί στην υποβάθ-
µιση του Κοινοβουλίου. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Από τη στιγµή που κάνετε ονοµα-
στική αναφορά στον κ. Μαριά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Βεβαίως θα κάνω ονο-
µαστική αναφορά στον κ. Μαριά, γιατί ο κ. Μαριάς κατήγγειλε
αυτά που κατήγγειλε και σηκώθηκε και έφυγε. Τι θα κάνω; Θα
περιµένω να ξανάρθει ή θα γίνει µεθαύριο; 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Τελείωσε την ερώτησή του και
έφυγε, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας παρακαλώ, κυρία
Χρυσοβελώνη.

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Τώρα, εντάξει, κύριε Πρόεδρε, δεν
δηµιουργούνται εντυπώσεις!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η έκτη µε αριθµό
1054/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευ-
τού Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης
Φούντα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής, σχετικά µε την αξιοποίηση των νέων τεχνολογιών
για την προστασία του περιβάλλοντος, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Οµοίως, η έβδοµη µε αριθµό 1050/19-2-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστι-
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κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τους Υπουρ-
γούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση του «Αστέρα» Βουλιαγµένης και
την ακύρωση των απολύσεων των εργαζοµένων, δεν θα συζητη-
θεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 1040/19-2-2013 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Φθιώτιδας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελένης Μακρή-Θεοδώρου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις εγ-
κρίσεις των υποβληθέντων σχεδίων βελτίωσης από τους αγρό-
τες. 

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο. 
ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, είναι κοινή διαπίστωση ότι ο γεωργικός τοµέας

αποτελεί βασικό πυλώνα ανάπτυξης. Υπάρχει και το χρηµατοδο-
τικό εργαλείο, υπάρχουν και οι προτάσεις. 

Όπως γνωρίζετε, έχουν κατατεθεί οι φάκελοι για τα σχέδια
βελτίωσης. Θα ήθελα να σας αναφέρω ότι για τη Φθιώτιδα υπάρ-
χουν σαράντα πέντε από νέους αγρότες, εβδοµήντα εννιά που
αφορούν καπνοπαραγωγούς, τρεις αγελαδοτρόφους, δεκαεπτά
ζωικής παραγωγής και εκατόν είκοσι δύο σχέδια για φυτική πα-
ραγωγή. 

Στις 6 Σεπτεµβρίου είχα καταθέσει µία ερώτηση στην οποία
µού απαντήσατε ότι έχει δροµολογηθεί η επίσπευση της διαδι-
κασίας αξιολόγησης και γνωµοδότησης, συγκροτήθηκαν οι γνω-
µοδοτικές επιτροπές. Είχε ολοκληρωθεί τότε για τη Φθιώτιδα η
αξιολόγηση τριάντα έξι σχεδίων και είχαν εκδοθεί τριάντα έξι
αποφάσεις προέγκρισης, που αφορούσαν στην κατηγορία των
καπνοπαραγωγών. 

Η απάντησή σας  οφείλω να οµολογήσω ότι ικανοποίησε σε
αρκετά µεγάλο βαθµό τους σε αναµονή γεωργούς, µιας και είχε
καταγραφεί σηµαντική καθυστέρηση τον προηγούµενο χρόνο.
Θεώρησαν ότι ξεµπλοκάρει η διαδικασία και είχαν τη δυνατότητα
για τη νέα καλλιεργητική περίοδο, που ξεκινάει σε λίγο, να προ-
γραµµατίσουν και επιτέλους να ξεκινήσουν τις επενδύσεις τους. 

Σήµερα, πέντε µήνες µετά, οι δικαιούχοι βρίσκονται στο ίδιο
σηµείο. Δεν έχουν πραγµατοποιηθεί οι πληρωµές. Αυτό το γεγο-
νός ακυρώνει την όποια διαδικασία επίσπευσης. 

Στη δύσκολη οικονοµική συγκυρία που διανύει η χώρα, εν
µέσω αγροτικών κινητοποιήσεων, οι αγρότες ζητούν παρεµβά-
σεις σε βασικά θέµατα και όχι «δωράκια», όπως άλλες εποχές,
δεν έχουµε –θεωρώ- την πολυτέλεια των καθυστερήσεων. Οι
αγρότες επιθυµούν να επενδύσουν στη γη. Το αποδεικνύει, άλ-
λωστε, ο µεγάλος αριθµός των κατατεθειµένων σχεδίων. Πι-
στεύουν στην ανάπτυξη µέσω της γεωργίας, δεν φυγοµαχούν. 

Όµως, θα πρέπει η πολιτεία να σταθεί δίπλα τους. Το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης πρέπει να ενθαρρύνει αυτές τις επεν-
δύσεις και όχι µέσα από γραφειοκρατικές αγκυλώσεις να τις
φρενάρει. 

Καθυστερήσεις, µε απλά λόγια, σηµαίνουν µια ακόµα καλλιερ-
γητική χρονιά χαµένη, µια ακόµα ευκαιρία χαµένη. 

Αυτό, λοιπόν, που ρωτώ είναι σε ποιες ενέργειες σκοπεύετε
να προβείτε, έτσι ώστε να δοθεί λύση και οι αγρότες-επενδυτές
να πάρουν τα χρήµατά τους για τα υποβαλλόµενα σχέδια και να
πραγµατοποιήσουν τις επενδύσεις τους. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός

κ. Αθανάσιος Τσαυτάρης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ και εσάς, κυρία Μακρή, γιατί µου δίνετε την ευκαι-

ρία ξανά να συζητήσουµε ένα σηµαντικό θέµα, που αφορά τα
σχέδια βελτίωσης των γεωργών στις γεωργικές τους εκµεταλ-
λεύσεις. Ήταν, µάλιστα, ένα από τα κύρια αιτήµατα που έθεσαν
και οι γεωργοί στις διεκδικήσεις τους στις πρόσφατες κινητοποι-
ήσεις τους. Θέλω µε την ευκαιρία αυτή να δώσω µε ακρίβεια τα
στοιχεία και να σας πω πού βρισκόµαστε, γιατί εµείς ως Υπουρ-
γείο κάναµε ό,τι µπορούσαµε, πραγµατικά, για να επιταχύνουµε
το συγκεκριµένο µέτρο. 

Όσον αφορά το συγκεκριµένο µέτρο 121, που αναφέρεται στα

σχέδια βελτίωσης των αγροτών, γνωρίζετε, όπως σας είχα πει
και την προηγούµενη φορά, ότι στοχεύει πραγµατικά να τονώσει
το γεωργικό εισόδηµα, να ενισχύσει την απασχόληση στη γεωρ-
γία και, τέλος, να µειώσει όλη αυτήν τη διαδικασία αποµείωσης
των εγκαταστάσεών τους και να την ανανεώσει. Μέχρι σήµερα,
στηρίζονταν µονάχα επενδύσεις σε στάβλους, θερµοκήπια, απο-
θήκες κ.λπ. ή ακόµα και σε εξοπλισµό, ιδιαίτερα παρελκόµενων
γεωργικών µηχανηµάτων.

Σήµερα, στο τρέχον πρόγραµµα, στην προσπάθειά µας να κα-
θετοποιήσουµε την παραγωγική διαδικασία, πρώτη φορά δί-
νουµε τη δυνατότητα σε µεγάλους παραγωγούς να πάνε στα
παρακάτω βήµατα της µεταποίησης, για να µπορέσουν να φτιά-
ξουν τυροκοµεία, συσκευαστήρια, τυποποιητήρια, ξηραντήρια
και άλλα, προκειµένου να ανεβάσουµε ακόµα την προστιθέµενη
αξία και, µάλιστα, να την καρπώνεται ο ίδιος ο γεωργός και όχι
µονάχα το δεύτερο βήµα της µεταποίησης.

Τέλος, στο πλαίσιο του µέτρου αυτού -και, µάλιστα, αυτό έχει
ιδιαίτερη σηµασία ενόψει και της νέας ΚΑΠ- αρχίσαµε να υπο-
στηρίζουµε την εναλλαγή καλλιεργειών, την αµειψισπορά. Είναι
κάτι που στη νέα ΚΑΠ θα έχει πολύ µεγαλύτερη διόγκωση, ένεκα
των περιβαλλοντολογικών όρων και του πρασινίσµατος που επι-
βάλλει. 

Εποµένως, θέλω να πω πιο συγκεκριµένα µε αριθµούς, σε ό,τι
αφορά τις κτηνοτροφικές και θερµοκηπιακές µονάδες, οι επεν-
δύσεις µπορεί να φτάσουν µέχρι τα 500.000 ευρώ, ενώ υπάρχουν
µικρότερα της φυτικής παραγωγής µέχρι 180.000 ευρώ, που σε
κάποιες περιπτώσεις, εφόσον έχουν µεταποιητικά, µπορούν να
πάνε και µέχρι τις 300.

Ας µου επιτρέψετε µόνο να πω ότι, επίσης, υπάρχει ένα µικρό-
τερο µέτρο, ειδικά για τους αιγοπροβατοτρόφους, προκειµένου
να ενισχύσουµε και να βελτιώσουµε ένα διαρθρωτικό µας µει-
ονέκτηµα. Ενώ, για παράδειγµα, µια-δυο µεγάλες κτηνοτροφικές
εγκαταστάσεις του βορρά –στον κρύο βορρά, το τονίζω αυτό-
µπορούν µε µηχανές και ένα-δυο χέρια από τον κτηνοτρόφο να
µαζέψουν µερικές χιλιάδες τόνους γάλακτος, εµείς στην αιγο-
προβατοτροφία για να πετύχουµε το ίδιο πράγµα, πρέπει να
έχουµε διάσπαρτες εκατό-διακόσιες κτηνοτροφικές µονάδες µε
αντίστοιχα σκεύη, µε αντίστοιχα χέρια κτηνοτρόφων και αν ανα-
λογιστεί κανείς και τις ιδιαίτερες καλοκαιρινές συνθήκες µε τις
υψηλές θερµοκρασίες, που είναι η διαφορά µας µε τον κρύο
βορρά, αντιλαµβάνεστε γιατί έχουµε ένα διαρθρωτικό πρόβληµα
σε ό,τι  αφορά το µικροβιακό φορτίο αυτής της εξαιρετικής πρώ-
της ύλης των αιγοπροβατοτρόφων µας, που αποτελεί τη βάση
του τυριού «φέτα».

Τι κάναµε, λοιπόν, εκεί; Δώσαµε για πρώτη φορά τη δυνατό-
τητα εκσυγχρονισµού τους, δηλαδή την αγορά και παγοµηχανών
και αµελκτικών µηχανών σ’ αυτές τις µονάδες, για να βελτιώ-
σουµε ακριβώς αυτήν τη διαρθρωτική µας αδυναµία.

Όπως σας είχα πει, δεχθήκανε οι υπηρεσίες επτά χιλιάδες
επτακόσιες τριάντα τέσσερις αιτήσεις σχεδίων βελτίωσης και το
ύψος τους θα έφθαναν στα 670.000.000 ευρώ. Για ένα ενάµιση
χρόνο περίπου, όταν εµείς αναλάβαµε το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, είχαν αξιολογηθεί διακόσια είκοσι πε-
ρίπου. Εποµένως, αντιλαµβάνεστε και πολύ σωστά επισηµαίνετε
ότι µ’ αυτούς τους ρυθµούς δεν µπορούσαµε να προχωρήσουµε,
γι’ αυτό και κάναµε ό,τι ήταν εφικτό να επιταχύνουµε αυτήν τη
διεργασία. Αντί να έχουµε µία ή δύο επιτροπές, κάναµε δεκαέξι
γνωµοδοτικές επιτροπές και, µάλιστα, αποκεντρωµένες, όχι στις
κεντρικές υπηρεσίες, αλλά σ’ όλη την περιφέρεια. Χάριν σ’ αυτές
τις απλοποιήσεις, που δεν µου επιτρέπει ο χρόνος να περιγράψω
µία-µία τις ενέργειες, καταφέραµε να ολοκληρώσουµε την αξιο-
λόγηση και των επτά χιλιάδων επτακοσίων τριάντα τεσσάρων, να
περάσουν από τις γνωµοδοτικές ήδη οι πέντε χιλιάδες και ν’ αρ-
χίσουν οι διεργασίες εγκρίσεων για πάνω από δύο χιλιάδες εξ
αυτών, µεταξύ των οποίων είναι και αυτές που επισηµαίνετε στο
νοµό σας.

Στη δευτερολογία µου θα σας δώσω συγκεκριµένες απαντή-
σεις πού ήταν το σηµείο που δηµιούργησε το πρόβληµα και τι
κάναµε για να το λύσουµε, γιατί άπτεται της ρευστότητας των
τραπεζών. Όταν οι άνθρωποι αυτοί τελειώσουν από εµάς τη διερ-
γασία, εµείς δίνουµε το 50% της επένδυσης ως επιχορήγηση.
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Από εκεί και ύστερα, πρέπει ο ίδιος να βάλει 20% από τον εαυτό
του και να πάρει 30% της επένδυσης από την τράπεζα. 

Τόσο για το πρώτο, όσο και το τρίτο, φυσικά και για το 20%
του ιδίου, θα σας πω τι λύσεις δώσαµε και προχωρούµε γρή-
γορα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η κ. Ελένη

Μακρή-Θεοδώρου.
ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν αµφισβητεί κανένας ότι έχει γίνει µια προσπάθεια και

έχουν προχωρήσει πάρα πολύ τα πράγµατα από το σηµείο που
ήταν ήδη. Εγώ είπα ότι είχαµε ενάµιση χρόνο καθυστερήσεις.
Όµως, παρ’ όλα αυτά, πρέπει να επισηµάνουµε τα προβλήµατα
που ακόµα παρατηρούνται.

Θα αναφέρω χαρακτηριστικά ότι κάθε γνωµοδοτική επιτροπή
λειτουργεί µε άλλα κριτήρια, κατά βούληση. Για το ίδιο σχέδιο,
η µία επιτροπή γνωµοδοτεί µε τον ένα τρόπο και η άλλη µε τον
άλλο. Το αποτέλεσµα αυτού είναι να αναγκάζεται ο δικαιούχος
να υποβάλει αίτηση θεραπείας. Όµως, αντί η αίτηση να εξεταστεί
αµέσως για να ξέρει τι θα γίνει, µετατίθεται και θα εξεταστούν
όλες οι αιτήσεις θεραπείας στο τέλος, αφού ολοκληρωθεί η γνω-
µοδότηση για όλα τα σχέδια. Αυτό σηµαίνει επιπλέον καθυστε-
ρήσεις. Δηλαδή, τις πιθανές αστοχίες των επιτροπών τις επωµί-
ζονται οι δικαιούχοι.

Όσον αφορά τις τροποποιήσεις των σχεδίων βελτίωσης, πώς
τις αντιµετωπίζετε; Δεν έχει διευκρινιστεί  πότε γίνονται ή πώς
θα γίνουν οι τροποποιήσεις. Παραδείγµατος χάριν, για κάποιον
που έχει υποβάλλει ένα σχέδιο βελτίωσης για ένα γεωργικό ελ-
κυστήρα εκατό ίππων και τελικά προτιµά να αγοράσει εκατόν εί-
κοσι ίππους, πώς θα γίνει αυτή η µετατροπή; Και εκεί υπάρχει
ένα κενό. Θα µπορούσαν, δηλαδή, και οι τροποποιήσεις να λυ-
θούν άµεσα.

Ένα άλλο πολύ σηµαντικό θέµα είναι ότι όταν ανατέθηκε η
πρόσκληση και έγιναν οι αιτήσεις, προβλεπόταν παραγωγή και
πώληση ηλεκτρικού ρεύµατος µε το σύστηµα του αυτοπαραγω-
γού. Όµως, τον Δεκέµβριου του 2012, δόθηκε η ερµηνεία στο
νόµο –δεν ξέρω πώς και γιατί- ότι ο παραγωγός καταναλώνει το
80% και πουλάει το 20%, δηλαδή εκ των υστέρων και αιφνιδια-
στικά προτείνουµε στον κάθε παραγωγό να κάνει ένα δικό του
προσωπικό δίκτυο µεταφοράς ενέργειας. Αυτό καταλαβαίνετε
ότι πρακτικά είναι αδύνατο.  Υπάρχει κατάτµηση της γης. Δεν
µπορεί να στήσει ένα δίκτυο για να το µεταφέρει σε όλες τις εγ-
καταστάσεις του, σε όλες τις γεωτρήσεις. Προφανώς, πρέπει και
αυτό να επαλειφθεί από τη διάταξη.

Αφού ανέφερα το θέµα των αναδασµών, θα σας αναφέρω ένα
πολύ σηµαντικό πρόβληµα που βρίσκεται και στην περιοχή µου.
Εκκρεµούν αναδασµοί, το βασικότερο έργο για τη µείωση του
κόστους παραγωγής των αγροτικών προϊόντων, εκεί  που επιµέ-
νουν οι γεωργοί και το λέµε και το επισηµαίνουµε όλοι. Στην πε-
ριοχή Λιανοκλαδιού δέκα πέντε χρόνια τώρα, σέρνεται
κυριολεκτικά ένα τέτοιο έργο. Ενώ έχουν δαπανηθεί πάρα πολλά
χρήµατα µέχρι τώρα, το έργο κινδυνεύει να εγκαταλειφθεί από
τις διαφορετικές αγκυλωτικές ερµηνείες των γραφειοκρατών.
Ενώ οι δασικές υπηρεσίες αρχικά έδωσαν τη βεβαίωση ότι µπο-
ρεί να προχωρήσει ο αναδασµός, οι ίδιες υπηρεσίες τώρα, έρ-
χονται και λένε ότι το έργο πρέπει να σταµατήσει. Αυτό θα
σταµατήσει και τον αναδασµό και τα παράλληλα έργα. Όµως,
έφεραν και σε τραγική θέση τους αγρότες, οι οποίοι νόµιµα εδώ
και εξήντα χρόνια καλλιεργούν τα χωράφια τους και πρέπει να
τα εγκαταλείψουν. Θα πρέπει, λοιπόν, να γίνει παρέµβαση άµεσα
για να τελειώσει και αυτό το θέµα. 

Θα µπορούσαµε να αναφέρουµε ακόµη πολλά προβλήµατα
που δεν είναι της παρούσης και για την αδειοδότηση των στα-
βλικών εγκαταστάσεων και για τις άδειες χρήσης ύδατος, για το
σύστηµα των επιτροπών αναδασµού – που και αυτό έχει πρό-
βληµα- και για την εποικιστική γη. Είναι θέµατα που δεν απαιτούν
ούτε 1 ευρώ για να λυθούν, απαιτούν, όµως, παρεµβάσεις, όχι
µόνο από το  Υπουργείο σας. Προφανώς είναι και άλλα συναρ-
µόδια Υπουργεία και πρέπει να το εξετάσετε.

Για να τελειώσω έτσι επιγραµµατικά, η καθυστέρηση είναι η
πιο θανατηφόρα µορφή άρνησης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων):Έτσι είναι όπως το λέτε. Γι’ αυτό και προσπα-
θούµε να επιταχύνουµε. 

Θίξατε  πολλά θέµατα. Θα µου επιτρέψετε µόνο να ολοκλη-
ρώσω τουλάχιστον το πρώτο, γιατί για όλα τα διαρθρωτικά που
επισηµαίνετε, έχουν γίνει παρεµβάσεις. Δεν έχω χρόνο να τις πε-
ριγράψω µία-µία. 

Για παράδειγµα, έχει αποκεντρωθεί η απόφαση. Δεν χρειάζε-
ται να έρθει στην κεντρική υπηρεσία ένα αίτηµα επειδή κάποιος
θέλει να αλλάξει ένα µικρό πράγµα. Έχει µεταφερθεί αυτή η αρ-
µοδιότητα στη ντόπια επιτόπια επιτροπή που µπορεί και πρέπει
να το λύσει ακαριαία. Εποµένως, αποκεντρώνεται όλη αυτή η πο-
λυπλοκότητα µόνο και µόνο για να επιταχύνουµε γιατί αλλιώς
σας είπα που θα καταλήξουµε. Θα περάσουν χρόνια και θα
έχουµε 670 εκατοµµύρια να βοηθήσουµε τους ανθρώπους και
δεν θα τα καταφέρουµε µε γραφειοκρατικές διαδικασίες.

Άλλο, όµως, είναι το πρόβληµα και εκεί πρέπει να εστιάσω για
να καταλάβετε τι κάναµε και πώς λύθηκε. Όταν τελειώσει απ’ όλη
αυτήν τη γραφειοκρατία κάποιος και πάρει ένα χαρτί και λέει: «η
επένδυσή σου εγκρίνεται, έλα αύριο το πρωί να την υλοποι-
ήσεις», πρώτον, έρχεται σ’ εµάς να πάρει την προκαταβολή, 30%
της ενίσχυσής του. Αυτό για να γίνει χρειάζεται εγγυητική επι-
στολή. Έχουν δυσκολίες οι άνθρωποι. Δεν αναφέροµαι µόνο στα
σχέδια βελτίωσης για να µη θίξω µόνο τους γεωργούς, το ίδιο
συµβαίνει και για τις τριακόσιες τριάντα επενδύσεις στη µετα-
ποιητική βιοµηχανία, που τώρα απλώνουµε σ’ όλη την ύπαιθρο. 

Θα γίνουν, δηλαδή, τριάντα µεταποιητικά εργοστάσια για να
µεταποιήσουν αυτές τις πρώτες ύλες, είτε είναι τυροκοµεία είτε
είναι κρασιά, είτε είναι όλα τα γεωργικά µας προϊόντα στη µετα-
ποίησή τους.

Λέω, λοιπόν, ότι ένα πρόβληµα είναι ότι δεν µπορούν να πά-
ρουν εγγυητική επιστολή. Δεύτερον, ας πούµε, ότι έχουν την ίδια
συµµετοχή. Για κάποιους εξ αυτών αυτό το 20% µπορεί να ήταν
ένα µικρό σκαµπανέβασµα. Το δεχθήκαµε να πει κάποιος το
εξής: «Ναι, είχα τότε τις 200.000 ως ίδια συµµετοχή. Εσείς κά-
νατε δύο χρόνια και τώρα και δεν έχω 200.000 και έχω 187.000.
Τι θα γίνει για 3.000 ή για 5.000;».

Το δεχθήκαµε και αυτό, να προσαρµόσουµε γρήγορα αυτό το
πλαίσιο. Όµως, υπάρχει το 30% του δανείου, όπου εκεί, οι δυ-
σκολίες της ρευστότητας που είχαν οι τράπεζες -κάτι που τώρα
αίρεται µε την ανακεφαλαίωσή τους- δίνει την ευκαιρία να επιτα-
χυνθούν αυτού του είδους τα σχέδια. Έτσι και από τη νέα ΠΕΙ-
ΡΑΙΩΣ-ΑΤΕ έγινε ένα τέτοιο κεφάλαιο δανειοδότησης και εγγυο-
δοσίας, το οποίο µάλιστα εξαντλήθηκε πολύ γρήγορα και τώρα
εµείς, µε δικά µας χρήµατα, βοηθήσαµε, σε συνέργεια µε το
ΕΤΕΑΝ, βάζοντας 116 εκατοµµύρια ευρώ ως Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης. Γίνεται µόχλευση αυτών στο τριπλάσιο µε χρή-
µατα των τραπεζών και αρχίζει αυτό το ταµείο, όπως έγινε µε το
ίδιο ταµείο και για ένα σωρό άλλες δραστηριότητες, να µπορούν
και εγγυητική επιστολή να πάρουν οι αγρότες και οι µεταποιητές
και επίσης, να µπορούν να τους δοθούν χαµηλότοκα δάνεια, για
να υλοποιήσουν µε επιτυχία το σχέδιο βελτίωσής τους, αλλά και
της µεταποίησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θέλω να ολοκληρώσω, λέγοντας -όπως και εσείς επισηµάνατε
στην αρχή, κυρία Μακρή και έχω πει και εγώ από αυτό το Βήµα
της Βουλής- ότι, παρά τις δυσκολίες που περνάµε και περνούν
και οι ίδιοι οι αγρότες µας, αλλά και οι µεταποιητές, άλλωστε, ο
δευτερογενής τοµέας, πιστεύω ότι αυτός ο τοµέας εξακολουθεί
να είναι µια µεγάλη δυνατότητα του τόπου µας να ξανααποτελέ-
σει πυλώνα ανάπτυξής του. Είναι µια µεγάλη δεξαµενή χεριών
σε αυτήν τη στιγµή, την αγωνία και την προσπάθεια που κατα-
βάλλει η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει αυτό το πρόβληµα της
ανεργίας. Πιστεύω ότι αυτός ο χώρος σε µεγάλα νούµερα µπορεί
να ξανααποσχολήσει χέρια, να γίνει δηλαδή ξανά και χώρος απα-
σχόλησης, αλλά και πυλώνας ανάπτυξης του τόπου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε
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Υπουργέ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι είµαστε σε συ-
νέργεια µε όλα τα συναρµόδια Υπουργεία. Θίξατε θέµα αδειοδο-
τήσεων στις στάνες των κτηνοτροφικών µονάδων, όπως και
άλλα, µε τα φωτοβολταϊκά, το ρεύµα. Εδώ είµαστε, προσπα-
θούµε ένα-ένα να τα αντιµετωπίσουµε. Δυστυχώς, δεν γίνεται µε
το πάτηµα ενός κουµπιού, όπως είπα στους αγρότες. Δώστε λίγο
χρόνο. Τα αντιµετωπίζουµε ένα-ένα και κάνουµε, πιστέψτε µε,
ό,τι είναι δυνατόν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα συζητηθεί τώρα η

πέµπτη µε αριθµό 1055/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχε-
τικά µε τη θεσµική ανεπάρκεια στον έλεγχο του αθέµιτου αντα-
γωνισµού στη χώρα µας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Αθα-
νάσιος Σκορδάς.

Το λόγο έχει η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Μάρκου για δύο
λεπτά.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Σε πρόσφατο δηµοσίευµα στον µεγάλης επισκεψιµότητας

ιστότοπο «IEFIMERIDA.GR», σε συνέχεια πρωτοσέλιδου δηµοσι-
εύµατος των «NEW YORK TIMES» της 29ης Ιανουαρίου του 2011
µε τίτλο «Τι είναι στραβό στην Ελλάδα: Ρωτήστε έναν επιχειρη-
µατία», µε θέµα το σοβαρό έλλειµµα ανταγωνιστικότητας της
χώρας µας, γίνεται λόγος για γνωστή πολυεθνική εταιρεία, η
οποία φέρεται να κατέχει δεσπόζουσα θέση στην εγχώρια αγορά
της ζυθοποιίας, χρησιµοποιώντας, σύµφωνα µε το δηµοσίευµα,
αθέµιτα µέσα εναντίον της υγιούς επιχειρηµατικότητας.

Παράλληλα, εντοπίζονται µια σειρά από αβελτηρίες από πλευ-
ράς κυβερνητικής πολιτικής και ανταπόκρισης της διοίκησης.
Αποκορύφωµα είναι η µακρά καθυστέρηση της Επιτροπής Αντα-
γωνισµού, η οποία πρώτη φορά επιλήφθηκε του θέµατος το
2001, στο πλαίσιο έρευνας εν γένει για την αγορά ζύθου στην
Ελλάδα και στη συνέχεια, ξανά το 2005, ύστερα από καταγγελίες
για αθέµιτες πρακτικές από τη ζυθοποιία «Μύθος», χωρίς βέβαια
µέχρι σήµερα να έχει εκδοθεί σχετικό πόρισµα.

Οι στρεβλώσεις αυτές σε συνδυασµό µε την ανεπάρκεια των
σχετικών θεσµών να τις ελέγξουν σε εύλογο χρόνο, πλήττουν την
προσπάθεια αναζωογόνησης της µεταποίησης και της απασχό-
λησης, εν προκειµένω στην περιοχή της Μακεδονίας και της
Θράκης, αλλά και σε ολόκληρη τη χώρα.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε: Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η
διερεύνηση της συγκεκριµένης υπόθεσης από την Επιτροπή Αν-
ταγωνισµού, πότε αναµένεται το σχετικό πόρισµα και ποιοι οι
λόγοι της τεράστιας αυτής καθυστέρησης; Σε ποιες ενέργειες
σκοπεύετε να προβείτε για να διασφαλίσετε την έγκαιρη και σε
εύλογο χρόνο ανταπόκριση της Επιτροπής Ανταγωνισµού, ώστε
να µη χρονίζουν κρίσιµες υποθέσεις που αφορούν την τιµολο-
γιακή πολιτική πολυεθνικών εταιρειών µε ενδεχόµενη δεσπό-
ζουσα θέση στην αγορά; Ειδικότερα, τι καθεστώς κινήτρων έχετε
προβλέψει και σε ποιες ενέργειες έχετε προβεί για τη βιοµηχα-
νική ανάπτυξη της ακριτικής Θράκης, ενόψει µάλιστα του νέου
αναπτυξιακού σχεδίου της χώρας;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός κ. Σκορδάς.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να ζητήσω λίγο την ανοχή σας στο χρόνο, γιατί δεν
θα µπορέσω στα τρία λεπτά να ολοκληρώσω.

Θέλω, κατ’ αρχάς, να ευχαριστήσω την κυρία Βουλευτή, κα-
θώς αυτή η ερώτηση ανεβλήθη δύο φορές για λόγους πέραν της
θελήσεώς µας και σήµερα µόλις, έχουµε την ευκαιρία να συζη-
τήσουµε το θέµα. Το λέω αυτό, διότι η ερώτηση είναι εξαιρετικά
ενδιαφέρουσα και προσφέρει την ευκαιρία να συζητήσουµε τα
αίτια που µας οδήγησαν στα δεδοµένα της ερώτησης, δηλαδή,

τις ποικιλώνυµες παθογένειες και τις κυρίαρχες αγκυλώσεις από
τη Μεταπολίτευση και µετά, που έγιναν τµήµα του δικαιϊκού µας
συστήµατος και που στο όνοµα του κράτους δικαίου τελικά κα-
ταστρατηγούν και ακυρώνουν κάθε έννοια δικαιοσύνης και κρά-
τους δικαίου.

Πριν γίνω πιο αναλυτικός στο θέµα µας, θέλω να υπογραµµίσω
ότι έχω καταστήσει απολύτως σαφές στην Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού ότι αφ’ ενός µεν ισχύει το αυτονόητο, ότι δηλαδή σεβόµα-
στε το γεγονός ότι είναι ανεξάρτητη αρχή και δεν παρεµβαίνουµε
στο έργο της, αφ’ ετέρου δε η Κυβέρνηση δεν είναι διατεθειµένη
να ανέχεται καθυστερήσεις. Οφείλω, λοιπόν, εξ αυτού του λόγου
να αναγνωρίσω ότι η Επιτροπή Ανταγωνισµού ανταποκρίνεται και
έχει εντατικοποιήσει τις προσπάθειές της.

Επί της συγκεκριµένης υποθέσεως, κύριε Πρόεδρε, συνοµο-
λογώ και εγώ την αγανάκτηση κάθε Βουλευτή, κάθε πολίτη, για
το ότι µια υπόθεση σέρνεται επί δώδεκα χρόνια. Δεν έχω την πα-
ραµικρή δυσκολία να υπερθεµατίσω στην πλέον αυστηρή κριτική
για τις όποιες αβελτηρίες της Επιτροπής Ανταγωνισµού το 2001.
Θεωρώ ότι όλοι είµαστε στην ίδια όχθη. Η µόνη διαφορά µας
ίσως είναι ότι η ερώτηση αναδεικνύει το δένδρο, το οποίο ασφα-
λώς πρέπει να µας απασχολήσει, χωρίς όµως να χάνουµε από τα
µάτια µας το δάσος.

Το δάσος, λοιπόν, δηλαδή η ουσία της υπόθεσης, δεν είναι κυ-
ρίως οι αβελτηρίες της διοίκησης, χωρίς να παραγνωρίζω ότι
υπάρχουν και αυτές. Η ουσία της υπόθεσης αναδεικνύει τον πυ-
ρήνα των αιτίων που µας οδήγησαν στη βαθιά κρίση, την οποία
βιώνει εδώ και χρόνια η χώρα µας. Η ουσία της υπόθεσης είναι
ότι η υπέρβαση της κρίσης προϋποθέτει µεταρρυθµίσεις παντού
και αυτές αφορούν τόσο στην ταχύτητα απονοµής της δικαιοσύ-
νης, όσο και στους θεσµούς γενικότερα. Η ουσία της υπόθεσης
είναι ότι πρέπει να ξεπεράσουµε την αντίληψη που µας οδήγησε
στο να διυλίζουµε τον κώνωπα και να καταπίνουµε την κάµηλο.

Στην προκειµένη περίπτωση έχουµε χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα το οποίο αναδεικνύει τις παθογένειες της διοίκησης, αλλά
και την επιπολαιότητα µε την οποία διεξήγετο ο διάλογος στη
χώρα µας πάνω σε πολύ βασικά ζητήµατα. Οι υποθέσεις αντα-
γωνισµού απαιτούν ενδελεχή έλεγχο και αδιάσειστη τεκµηρίωση
και δεν µπορούν να βασίζονται σε γενικόλογες αναφορές του εγ-
χώριου ή του διεθνούς Τύπου, αν αυτές δεν συνοδεύονται από
ουσιαστικά αποδεικτικά στοιχεία για τα καταγγελλόµενα.

Πέρα από αυτό, σηµειώστε ότι τέσσερα και πλέον χρόνια κα-
θυστερήσεων στην υπόθεση που συζητούµε οφείλονται στην
υποχρέωση που έθετε ο νόµος να ζητείται η σύµφωνη γνώµη της
καταγγελλόµενης εταιρείας για συνεκδίκαση.

Καταθέτω χρονολογικό πίνακα µε όλες τις νοµικές ενέργειες
που αφορούν την υπόθεση.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Αθανάσιος Σκορδάς κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι, λοιπόν, κρίσιµο, κυρίες και κύριοι, να αναλογιστούµε για
ποιους λόγους και υπό το βάρος ποιων κυρίαρχων αντιλήψεων
και ιδεοληψιών θυσιάστηκε η προοπτική της ανάπτυξης. Είναι
σκόπιµο να αναλογιστούµε αν υπηρετούν την ανάπτυξη οι κάθε
λογής υπερασπιστές της ακινησίας, όταν επικαλούνται άλλοτε
ανύπαρκτες περιβαλλοντικές ευαισθησίες και άλλοτε νοµικές δο-
λιχοδροµίες, ώστε να µένουµε στάσιµοι.

Η «à la carte» χρήση των δηµοκρατικών δικαιωµάτων και των
ατοµικών ελευθεριών όχι µόνο δεν διασφαλίζει τη δηµοκρατία,
αλλά στην πράξη την υπονοµεύει. Εµείς, αντίθετα, είµαστε υπέρ
τόσο της πλήρους και χωρίς κενά προάσπισης των ατοµικών δι-
καιωµάτων και των δηµοκρατικών ελευθεριών όσο και υπέρ της
ανάπτυξης στην πράξη, χωρίς ακυρώσεις και αναβολές, όπως
αυτή που συζητούµε, που σε τελική ανάλυση ακυρώνουν την πο-
λιτική και οικονοµική ελευθερία, στο όνοµα της δήθεν προάσπι-
σής της.

Οι αργές διαδικασίες που χαρακτηρίζουν πολλές πτυχές της
Δηµόσιας Διοίκησης και κατεξοχήν της απονοµής δικαιοσύνης,
αλλά και το πολυδαίδαλο των νοµικών επιλογών, αν και κάθε µια
από αυτές φαίνεται δικαιολογηµένη µε βάση τη λογική και τις
αρχές του κράτους δικαίου, εν τούτοις οδηγούν στη διαιώνιση
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υποθέσεων, όπως αυτή που συζητάµε. Να γιατί είναι δύσκολο να
καταπολεµηθούν οι παθογένειες περιπτωσιολογικά. Να γιατί
χρειάζεται ένα συνολικό σχέδιο που θα ανατρέπει το παράδοξο
για το οποίο µίλησα προηγουµένως. 

Ωστόσο, το κεντρικό ζήτηµα παραµένει. Η πολιτεία σε κάθε έκ-
φανσή της, εκτελεστική, νοµοθετική ή δικαστική, υποχρεούται να
παρεµβαίνει υπέρ του πολίτη σε χρόνο που η παρέµβασή της θα
έχει ουσιαστικό αποτέλεσµα. Η διαιώνιση εκκρεµοτήτων, όπως
ο έλεγχος για αθέµιτες πρακτικές, τελικά στρέφεται εναντίον του
κράτους δικαίου, αν και το επικαλείται στα διάφορα στάδιά του.

Κύριε  Πρόεδρε, όσον αφορά τα υπόλοιπα θέµατα, θα ανα-
φερθώ στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η κ. Αικα-
τερίνη Μάρκου για τρία λεπτά.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε  Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι έχετε ξεφύγει τελείως από το θέµα.
Σας έχω κάνει συγκεκριµένες ερωτήσεις και δεν πήρα την παρα-
µικρή απάντηση. Η µεγαλύτερη εφηµερίδα του πλανήτη στην πιο
σηµαντική, στην κυριακάτικη έκδοσή της και στο οικονοµικό της
µέρος ασχολήθηκε µε το θέµα της ερώτησης που σας ανέφερα.
Μου κάνει εντύπωση, γιατί σε µια σχετική έρευνα που έχω κάνει
επί του θέµατος, εκείνες τις µέρες στην Ελλάδα  δεν γράφτηκε
και δεν ακούστηκε τίποτα. Συνέβη τον Γενάρη του 2011, έχουµε
Φεβρουάριο του 2013 και η απόφαση από την επιτροπή δεν έχει
βγει ακόµη. Τι περισσότερο από αυτό θέλετε; 

Έχω µια µικρή σύγκριση τιµών για προϊόντα ευρείας κατανά-
λωσης που είχε κάνει το δικό σας Υπουργείο στο παρελθόν, όχι
πολύ παλιά, αλλά ακριβώς πριν από έναν χρόνο. 

Θα ξεκινήσω, λοιπόν, µε  το θέµα µας. Η µπύρα Heineken πω-
λείται στην Ισπανία στα 71 λεπτά, ενώ στην Ελλάδα στα 98 λεπτά.
Το αναψυκτικό Fanta πωλείται στην Ισπανία στα 79 λεπτά, στη
Βουλγαρία στα 53 λεπτά και στην Ελλάδα 94 λεπτά. Η Coca-Cola
light του µισού λίτρου στην Ισπανία πωλείται 80 λεπτά και στην
Ελλάδα  στα 95 λεπτά. Οι πάνες Pampers για τα µωρά στη Γερ-
µανία πωλούνται στα 22 λεπτά και στην Ελλάδα  στα 40 λεπτά.
Η οδοντόκρεµα Colgate στην Ελλάδα πωλείται στα 2,18 ευρώ και
στη Γαλλία στα 1,46 ευρώ. Μπορώ να σας πω πολλά τέτοια πα-
ραδείγµατα µέσα από τα οποία φαίνεται, δυστυχώς, ότι η κλοπή
του µέσου ελληνικού νοικοκυριού, της ελληνικής οικογένειας που
παλεύει σήµερα να σταθεί στα πόδια της, συνεχίζεται, κύριε
Υπουργέ.

Σας καταθέτω τα στοιχεία για να τα δώσετε στην Επιτροπή Αν-
ταγωνισµού, µήπως και ο κ. Κυριτσάκης κάνει σωστά τη δουλειά
του.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Μάρκου
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Και τώρα, το κερασάκι στην τούρτα. Έχω τα στοιχεία από την
Ελληνική Στατιστική Υπηρεσία και έχω κυκλώσει και τις κρίσιµες
ηµεροµηνίες, όταν ξεκίνησε η κρίση, µε έτος βάσης το 2009, τότε
δηλαδή που ξεκινάµε να µετράµε. 

Τότε, λοιπόν, που ξεκίνησε η κρίση, η χώρα –και πάντα µε τα
δικά σας στοιχεία- µέσα σε τρία χρόνια έχασε το 20% και άνω,
ενώ από την άλλη πρόσθεσε άλλες δέκα µονάδες για τον Γενικό
Δείκτη Τιµών. Εδώ υπάρχει κάτι σάπιο και κάτι δεν πάει καλά. Δεν
δουλεύει ο ανταγωνισµός. Στα περισσότερα αγαθά από τον κα-
τάλογο που σας παρουσίασα πριν, κυριαρχούν µία, άντε το πολύ
δύο, µεγάλες πολυεθνικές εταιρείες. Πιστεύετε ότι η Επιτροπή
Ανταγωνισµού κάνει σωστά τη δουλειά της; Θέλω να µου απαν-
τήσετε σε αυτό, κύριε Υπουργέ.

Γενικότερα, σ’ αυτό το ασφυκτικό πλαίσιο µιας αγοράς στην
οποία δεν λειτουργεί ο ανταγωνισµός, υπάρχει περίπτωση µία
µικρή επιχείρηση µιας οικογένειας, ενός καθηµερινού ανθρώπου
της µεσαίας τάξης, να επιτύχει ποτέ και να επιβιώσει, ιδίως όταν
βρίσκεται σε περιοχές που είναι µακριά από τα κέντρα των απο-
φάσεων, όπως είναι η Μακεδονία και η Θράκη;

Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι η απορία
που προκύπτει, σύµφωνα µε τα ανωτέρω, είναι η εξής: Τελικά, οι
αρµόδιοι είτε δεν γνωρίζουν –είναι, δηλαδή, ανίδεοι- είτε ξέρουν

και άρα εθελοτυφλούν ή συµβαίνει κάτι άλλο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Βουλευτού)
Συγκεκριµένα, θέλω σας παρακαλώ να µου πείτε τι θα γίνει

από εδώ και πέρα. Πρέπει να καταλάβετε ότι το θέµα είναι ιδιαί-
τερα σοβαρό. Δεν είναι δυνατόν οι µισθοί να έχουν πέσει στα 2/3
και οι τιµές των αγαθών να ανεβαίνουν συνεχώς. Δεν είναι δυνα-
τόν να υπάρχουν Έλληνες επενδυτές που να θέλουν να επενδύ-
σουν στη χώρα και ιδίως σε περιοχές, όπως είναι αυτή της
Θράκης, περιοχές δηλαδή ιδιαίτερης γεωπολιτικής σηµασίας και
το ελληνικό κράτος να τους εµποδίζει. Και το οξύµωρο είναι να
ψάχνουµε για επενδυτές στο Κατάρ.

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ να µου δώσετε απαντήσεις. 
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων κ. Αθανάσιος Σκορδάς για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Με πολύ
σεβασµό, κυρία Μάρκου, θα σας πω ότι αντί να επικαλείσθε τιµές
και τιµοληψίες προ ενός έτους, να επισκεφθείτε ένα οποιοδήποτε
σούπερ-µάρκετ και να επιβεβαιώσετε τις σηµερινές τιµές στα
προϊόντα που αναφέρατε. Από εκεί και πέρα, θα ήθελα να σας
πω ότι εξακολουθείτε να βλέπετε το δέντρο και αγνοείτε το
δάσος.

Αυτή η υπόθεση, όπως είπα, κόστισε τέσσερα χρόνια και πλέον
–και µπορείτε να πάρετε το χρονολογικό πίνακα που κατέθεσα
αναλυτικά- σε νοµικές δολιχοδροµίες που πρόσφερε ο νόµος.
Πολύ χαρακτηριστικά µπορώ να σας πω τι γινόταν από το 2009
µέχρι και τον Δεκέµβρη του 2012. Θα τα δείτε στον πίνακα που
έχω καταθέσει.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Έχουµε τον ίδιο πίνακα, κύριε
Υπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Από εκεί
και µετά, η έννοια της συνεκδίκασης που προέβλεπε ο νόµος για
τις υποθέσεις που ερευνώνται από την Επιτροπή Ανταγωνισµού,
θα µπορούσε να προκαλέσει το αυτονόητο ερώτηµα που έγκειται
στο γιατί οι υποθέσεις ανταγωνισµού είχαν πρόβλεψη να ζητείται
η σύµφωνη γνώµη της καταγγελλόµενης εταιρείας, προκειµένου
να συνεκδικαστεί. Διότι ίσως διαφεύγει της προσοχής σας ότι η
υπόθεση ξεκίνησε το 2001 µε αυτεπάγγελτη έρευνα της Επιτρο-
πής Ανταγωνισµού και ήρθε στο τέλος του 2006 καταγγελία της
εταιρείας «ΜΥΘΟΣ» –άλλης από το χώρο- η οποία απαιτούσε κα-
τόπιν αυτού συνεκδίκαση των υποθέσεων.

Αυτό το οποίο κάναµε εµείς είναι να αλλάξουµε το νοµικό κα-
θεστώς που υπάρχει σε αυτές τις υποθέσεις. Υπάρχει ΦΕΚ από
τις 16 Ιανουαρίου 2013, µε βάση το οποίο για τη συνεκδίκαση
πλέον υποθέσεων ανταγωνισµού δεν απαιτείται η σύµφωνη
γνώµη της καταγγελλόµενης εταιρείας.

Το δεύτερο που θέλω να πω, είναι, ότι εγώ προσπάθησα να
σας δώσω στην απάντησή µου µία αναλυτική επιχειρηµατολογία
για το πώς οι παθογένειες και οι καθυστερήσεις και της διοίκη-
σης αλλά κυρίως της δικαιοσύνης, εµποδίζουν το να πάµε σε µία
γρήγορη εκδίκαση των υποθέσεων.

Εγώ καλώ εσάς να µου πείτε αν εσείς είχατε την κυβερνητική
ευθύνη της εποπτείας της Επιτροπής Ανταγωνισµού, τι παρα-
πάνω θα είχατε κάνει για να προσπεράσετε τις προθεσµίες και
τις δυνατότητες που δίνουν οι νόµοι στον καταγγελλόµενο. Εµείς
αλλάξαµε το νοµικό πλαίσιο. Πείτε µου, λοιπόν, εσείς τι παρα-
πάνω θα είχατε κάνει. Και γι’ αυτόν το λόγο, σας προτρέπω πολύ
καλόπιστα να απευθυνθείτε στον αρµόδιο επί της δικαιοσύνης
Υπουργό και να του ζητήσετε να σας εξηγήσει πώς µπορεί να
επισπεύδονται οι διαδικασίες νοµικού χαρακτήρα.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Μα, δώδεκα χρόνια, κύριε Υπουργέ;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κυρία
Μάρκου, σας απάντησα για τα δώδεκα χρόνια. Εάν δεν θέλετε
να το καταλάβετε, δεν µπορώ να κάνω κάτι άλλο. Σας είπα ότι το
2006 προέκυψε νέα καταγγελία και ο νόµος απαιτούσε να συµ-
φωνήσει η καταγγελλόµενη εταιρεία για συνεκδίκαση.
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ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Μα έχουµε 2013!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κυρία
Μάρκου, λυπάµαι, αλλά δεν µπορώ να σας απαντήσω κάτι περισ-
σότερο τώρα. Μπορείτε να πάρετε τον πίνακα και να δείτε ανα-
λυτικά. 

Σε κάθε περίπτωση όµως, επειδή µε πάρα πολύ έντονες προ-
σπάθειες που έγιναν, το διοικητικό εφετείο απάντησε πλέον στις
20-12-2012 και η υπόθεση είναι στην τελική της φάση, πιστεύω,
µε βάση την πληροφόρηση που έχω από την Επιτροπή Ανταγω-
νισµού, ότι µέχρι το τέλος της Άνοιξης θα έχει εκδοθεί η εισή-
γηση για να αποφασίσει η ολοµέλεια της Επιτροπής Ανταγωνι-
σµού επί του θέµατος. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Από εκεί και πέρα, υπάρχει και ένα δεύτερο ερώτηµα που σχε-
τίζεται µε τα κίνητρα όσον αφορά τη Θράκη. Ο αναπτυξιακός
νόµος 3908/2011 που έχει λειτουργήσει µέχρι τώρα, προβλέπει
ότι οι επενδύσεις στη Θράκη λαµβάνουν το υψηλότερο ποσοστό
ενίσχυσης ανά την Επικράτεια, δηλαδή 40% για τις µεγάλες επι-
χειρήσεις, 45% για τις µεσαίες και 50% για τις µικρές και πολύ
µικρές. Επίσης, στα επενδυτικά σχέδια επιχειρήσεων που εγκα-
θίστανται σε ΒΕΠΕ και ζώνες καινοτοµίας, παρέχεται πέραν του
παραπάνω ποσοστού και άλλο ένα 5% µέχρι το ανώτατο όριο του
χάρτη περιφερειακών ενισχύσεων. Εάν θέλετε, µπορείτε να ζη-
τήσετε και σχετική κατάθεση εγγράφων, ώστε να δείτε αναλυτικά
ανά τοµεακό πρόγραµµα τι ενισχύσεις και σε τι ποσά έχουν δοθεί
στην περιοχή της Θράκης. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα
της Βουλής, δεκαέξι µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτι-
κοί-συνοδοί από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Μεταµόρφωσης.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει, αλλά και σας συγχαίρει σήµερα,
γιατί παρά τις δύσκολες καιρικές συνθήκες, κάνατε την επίσκεψή
σας στο ναό της δηµοκρατίας, στη Βουλή. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Είχαµε ένα µικρό ατύχηµα σήµερα εδώ. Αυτό δείχνει και την

αυτοθυσία των υπαλλήλων της Βουλής σε ορισµένες περιπτώ-
σεις.

Εισερχόµεθα τώρα στη δεύτερη µε αριθµόν 1063/19-02-2013
επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αρκαδίας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου, κ. Κωνσταντίνου Ζαχαριά, προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε την αναστολή προσλήψεων προσωπικού στις µονάδες
εντατικής θεραπείας (ΜΕΘ).

Κύριε Ζαχαριά, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. Αρκάς προς
Αρκά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η παρέµβασή µας αυτή αφορά την αναστολή προσλήψεων

προσωπικού στις µονάδες εντατικής θεραπείας. Μία αναστολή,
η οποία είναι και απαράδεκτη για τις ανάγκες και επικίνδυνη για
τη ζωή των ασθενών. 

Και αν, κύριε Πρόεδρε, η παρατεταµένη υποχρηµατοδότηση
και υποστελέχωση των µονάδων του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
αποδιαρθρώνει το ΕΣΥ σήµερα, η έλλειψη ιατρικού και κυρίως
νοσηλευτικού προσωπικού στις µονάδες εντατικής θεραπείας
οδηγεί κατευθείαν σε απώλεια ανθρώπινων ζωών.

Το παράλογο είναι ότι έχουµε εκατόν πενήντα τέσσερα κλει-
στά κρεβάτια, σχεδόν πλήρως εξοπλισµένα, από τα πεντακόσια
σαράντα ανά την Ελλάδα. Και αυτό από έλλειψη προσωπικού.
Εντός των επόµενων εβδοµάδων λήγουν οι συµβάσεις -ήδη µε-
ρικές έχουν λήξει- εκατόν είκοσι νοσηλευτών και εβδοµήντα
τριών γιατρών, µε αποτέλεσµα να κινδυνεύουν µε κλείσιµο ακόµα
σαράντα κλίνες ΜΕΘ πανελλαδικά. Έχουµε προβλήµατα στο λε-
κανοπέδιο Αττικής, όπου τριάντα περίπου βαριά ασθενείς και πο-
λυτραυµατίες έχουν ανάγκη καθηµερινά από κρεβάτι µονάδας

εντατικής θεραπείας. Οι µισοί από αυτούς δεν το βρίσκουν. Έτσι,
µπορεί να οδηγηθούν στο θάνατο. Έχουµε διαµαρτυρίες και
φωνές από όλη τη χώρα. Η συνάδελφος, η κ. Βαλαβάνη και Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου, ο κ. Κων-
σταντινίδης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και Ανεξάρ-
τητοι Βουλευτές, έχουν καταθέσει ερωτήσεις για το ίδιο θέµα.
Σε όλη την Ελλάδα κλειστά κρεβάτια. Και ο κίνδυνος να καραδο-
κεί. Κίνδυνος θανάτου.

Κλειστά κρεβάτια, λοιπόν, µε ελλείψεις προσωπικού. Υπολει-
τουργία των µονάδων. Δεν αρκεί, κύριε Πρόεδρε, να αναγνωρίζει
µόλις προχθές η Κυβέρνηση διά στόµατος Πρωθυπουργού την
εξαιρετική ανάγκη σε στελέχωση προσωπικού των µονάδων εν-
τατικής θεραπείας. Χρειάζεται υπέρβαση και αναγνώριση ότι το
ΕΣΥ καταρρέει και πρέπει άµεσα να στηριχθεί.

Ερωτάται, λοιπόν, ο κύριος Υπουργός µε ποιον τρόπο προτί-
θεται να συµπληρώσει και σε ποιο βαθµό τις κενές θέσεις προ-
σωπικού µε την επικείµενη αποχώρηση των συµβασιούχων
γιατρών και νοσηλευτών, αν θα υπάρχει αναπλήρωση µε εξειδι-
κευµένο και µόνιµο νοσηλευτικό προσωπικό, αν θα υπάρχουν
προσλήψεις µόνιµων γιατρών ΕΣΥ -ήδη από διετίας έχει περαι-
ωθεί η διαδικασία κρίσης και απλώς υπάρχει αναστολή προσλή-
ψεων και δεν προσλαµβάνονται- και αν σκέφτεται να στελεχώσει
και µε εξειδικευόµενους γιατρούς στην ειδικότητα της εντατικής
θεραπείας τις καινούργιες µονάδες εντατικής θεραπείας, που
αναπτύχθηκαν τα τελευταία πέντε χρόνια και λόγω αναστολής,
επίσης, δεν µπορούν να στελεχωθούν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Η στελέχωση των µονάδων εντατικής θεραπείας είναι θέµα

προτεραιότητας για την Κυβέρνηση, για τον Πρωθυπουργό και
για την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας. Ήδη εξασφαλίσαµε
πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου για την άµεση προκήρυξη
όλων των θέσεων, τις οποίες καλύπτουν ιατροί και νοσηλευτές,
των οποίων λήγει η σύµβαση. Η προκήρυξη θα εκδοθεί σήµερα
ή αύριο εντός των δυνατοτήτων του χρόνου, ούτως ώστε να εξα-
σφαλιστεί η συνέχεια στις θέσεις εργασίας των γιατρών και των
νοσηλευτών που εργάζονται στις µονάδες εντατικής θεραπείας
και να µην υπάρξει κανένα ζήτηµα. 

Εκ παραλλήλου, µε πρωτοβουλία του Υπουργού Υγείας ζητή-
θηκε από τον αρµόδιο Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης, τον
κ. Μανιτάκη, εγγράφως η έγκριση  εξακοσίων µόνιµων ιατρών
και οκτακοσίων επικουρικών ιατρών. Παρά τη δηµοσιονοµική
στενότητα, παρά το γεγονός ότι οι προσλήψεις αναλογούν ένας
για κάθε πέντε που αποχωρούν ή ένας για κάθε δέκα που απο-
χωρούν κατά περίπτωση, ζητήσαµε µε δικό µας έγγραφο, µε
πρωτοβουλία µας, την έγκριση αυτών των προσλήψεων. Και
ευελπιστούµε ότι θα τύχει ευνοϊκής µεταχείρισης. Όλα τα άλλα,
τα οποία είπατε και αφορούν γενικότερα το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, θα µπορούσαµε να τα συζητήσουµε σε µία επερώτηση
του κόµµατός σας, ενδεχοµένως, γενικότερα για την υγεία. 

Αλλά, κύριε Πρόεδρε, µε τη θητεία µου στα έδρανα του Κοι-
νοβουλίου έχω κουραστεί να ακούω συνεχώς ότι καταρρέει η οι-
κονοµία, καταρρέει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, καταρρέει το
εκπαιδευτικό σύστηµα. Μα, εµείς είµαστε η χώρα. Και σε αυτήν
τη χώρα Ελληνίδες και Έλληνες πολίτες εργάζονται καθηµερινά
είτε στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας είτε στο εκπαιδευτικό είτε στη
Δηµόσια Διοίκηση είτε στην οικονοµία. Έχουµε προβλήµατα
αλλά δεν καταρρέει η χώρα. Χρειάζεται αυτοσυγκράτηση από
όλους. Αυτά λέµε εδώ µε περισσή άνεση. Αδικούµε ανθρώπους
που εργάζονται καθηµερινά για να στηρίξουν την πατρίδα µας
κάτω από εξαιρετικά δυσµενείς οικονοµικές συνθήκες, µε χαµη-
λές αµοιβές βεβαίως. Αλλά τα προβλήµατα δεν είναι τρίτων. Δεν
αφορούν κάποιους άλλους. Είµαστε εµείς, οι οποίοι καλούµεθα
να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατά µας ως λαός κάτω από
αυτές τις συνθήκες. 

Η απάντησή µου είναι συγκεκριµένη, λοιπόν. Υπάρχει πρωτο-
βουλία από το Υπουργείο και για να µη µείνουν κενές οι θέσεις
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των ήδη εργαζοµένων, των οποίων οι συµβάσεις λήγουν και για
την κάλυψη περισσότερων θέσεων, ούτως ώστε να ανοίξουµε
κρεβάτια εντατικής. Γιατί αυτός είναι ο στόχος µας. Και είµαι σί-
γουρος ότι πολύ σύντοµα θα έχουµε συγκεκριµένες απαντήσεις
σε αυτήν την υπόθεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα συµφωνούσα µαζί σας µόνο στο ότι το

Εθνικό Σύστηµα Υγείας στηρίζεται στις ηρωικές, θα έλεγα, προ-
σπάθειες των εργαζοµένων σε αυτό και κυρίως των νοσηλευτών
και των γιατρών. Δουλεύουν µε µεγάλη υποστελέχωση, οι νοση-
λευτές έχουν χαρίσει χιλιάδες ρεπό αυτήν τη στιγµή στη χώρα
µας, σε συνθήκες εργασιακής κατερρείπωσης, το burn out, δη-
λαδή. Και αυτό πρέπει να το δούµε οπωσδήποτε το συντοµότερο
δυνατόν.

Όµως, µε τις προσλήψεις των συµβασιούχων νοσηλευτών και
γιατρών, που ανακοινώθηκαν, το µόνο που κάνουµε είναι να µην
κλείσουν περαιτέρω κρεβάτια –καλό είναι και αυτό βέβαια- στις
µονάδες εντατικής θεραπείας. Το ερώτηµα είναι πώς θα ανοί-
ξουµε, όχι µόνο τα εκατόν πενήντα τέσσερα αλλά όλα αυτά που
µας χρειάζονται. Και εκεί χρειάζονται προσλήψεις και µάλιστα,
σε γενναίο αριθµό.

Στη χώρα µας µόλις το 2,2% είναι κρεβάτια εντατικής θερα-
πείας, όταν στην Ευρώπη ο µέσος όρος είναι υπερδιπλάσιος.
Και, ενώ έχουµε 5,5 κλίνες στους εκατό χιλιάδες κατοίκους, στην
Ευρώπη ο µέσος όρος είναι 12,2 κλίνες. Έτσι, λοιπόν, οδηγού-
µαστε σε απώλεια δύο χιλιάδων ανθρώπινων ζωών κάθε χρόνο.
Είναι άνθρωποι που θα µπορούσαν να ζουν και να είναι σήµερα
µεταξύ µας. Δεν βρήκαν κρεβάτι στη ΜΕΘ, δεν µπόρεσαν να νο-
σηλευθούν σε ιδιωτική ΜΕΘ διότι δεν είχαν τα χρήµατα κι έτσι,
οδηγήθηκαν στο θάνατο.

Σίγουρα η λύση δεν είναι σήµερα, µε τα δύο εκατοµµύρια
οκτακόσιες χιλιάδες συµπολιτών µας κάτω από τα όρια της φτώ-
χειας, να οδηγηθούν, αν είναι πολυτραυµατίες ή βαριά ασθενείς,
σε µονάδες εντατικής θεραπείας του ιδιωτικού τοµέα. Σίγουρα
οι γιατροί και οι νοσηλευτές στις ΜΕΘ πρέπει να είναι µόνιµοι και
εξειδικευµένοι. Όχι νοσηλευτές µε µπλοκάκι και συµβάσεις, γιατί
χρειάζονται αρκετό χρόνο για να ενταχθούν σε µία µονάδα εν-
τατικής θεραπείας, για να αποδώσουν, να εξειδικευθούν. Επίσης,
δεν έχουµε καθόλου -ειδικά στην περιφέρεια- κρεβάτια µονάδας
αυξηµένης φροντίδας, δηλαδή το ενδιάµεσο στάδιο µεταξύ των
κοινών κλινών και των µονάδων εντατικής θεραπείας. Έχουµε και
τα κλειστά αυτά κρεβάτια στις ΜΕΘ, τα οποία µας δυσκολεύουν.

Θα ήθελα να θίξω, επίσης κι ένα άλλο ζήτηµα, για τους δότες
οργάνων που αποβιώνουν. Δεν υπάρχουν -και µε αυτές τις συν-
θήκες είναι πάρα πολύ δύσκολο, ειδικά στο Λεκανοπέδιο- κενά
κρεβάτια για να τους αποδεχθούν. Έτσι, χάνουµε και από την
πλευρά των µεταµοσχεύσεων δυνατότητες.

Έτσι, λοιπόν, χρειάζονται και προσλήψεις προσωπικού, χρει-
άζεται και στήριξη των µονάδων του ΕΣΥ. Η Ελληνική Εταιρεία
Εντατικής Θεραπείας καθηµερινά διαµαρτύρεται. 

Νοµίζω ότι πρέπει να δώσουµε το δικαίωµα σε όλο το λαό µας
αλλά κυρίως στους βαριά πάσχοντες και στους πολυτραυµατίες,
στη δηµόσια, δωρεάν και αξιόπιστη φροντίδα υγείας, πράγµα
που δικαιούνται. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος, για τρία

λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, εκτιµώ ως ειλικρινές το ενδια-

φέρον σας και δεν το τοποθετώ στην οποιαδήποτε βάση πολιτι-
κής ή κοµµατικής αντιπαράθεσης µεταξύ Κυβέρνησης και
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αυτό το δηλώνω για να µη δηµιουρ-
γούνται εντυπώσεις κατά τη διάρκεια της συζήτησης.

Η µάχη για την εξασφάλιση κλίνης σε µονάδα εντατικής θερα-
πείας είναι η πλέον σκληρή καθηµερινά. Το Εθνικό Κέντρο Επι-

χειρήσεων Υγείας, το οποίο παρακολουθεί τις διαθέσιµες κλίνες
σε µονάδες, επαγρυπνεί και οι επιστήµονες οι οποίοι εργάζονται
εκεί κάνουν ό,τι είναι δυνατόν, σε συνεργασία µε τα στελέχη του
ΕΚΑΒ. Είναι µία δύσκολη αναµέτρηση. Είναι η αναµέτρηση ανά-
µεσα στη ζωή και στο θάνατο και γι’ αυτό επαινώ όλους όσους
εργάζονται σ’ αυτόν τον τοµέα του εθνικού µας συστήµατος και
προσφέρουν τις υπηρεσίες τους.

Οι αναλογίες οι οποίες αναφέρατε µπορεί να είναι έτσι, µπορεί
και να αµφισβητηθούν. Διότι όταν µετράµε τις κλίνες της εντατι-
κής θεραπείας σε σχέση µε το σύνολο των κλινών που διαθέ-
τουµε στο Εθνικό µας Σύστηµα Υγείας, υπάρχει και αντίλογος σ’
αυτό, για το αν έχουµε αναπτύξει ορθολογικά το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας και αν δηλαδή άλλες χώρες µε ανάλογους πληθυσµούς
έχουν περισσότερες ή λιγότερες δαπάνες για την υγεία. 

Εµείς θεωρήσαµε στην Ελλάδα ότι µπορούµε να ξοδεύουµε
αφειδώς, χωρίς να λογαριάζουµε ότι αυτή η δαπάνη προέρχεται
από το υστέρηµα του ελληνικού λαού. Και όπως πολλές φορές
έχω εξηγήσει, επειδή δεν φτάνει το εισόδηµα του κράτους από
τα φορολογικά έσοδα, καταφεύγαµε στον δανεισµό. Ο δανει-
σµός µάς έφερε στη σηµερινή κατάσταση. Είτε θέλουµε να το
αναγνωρίσουµε είτε όχι, αυτή είναι η πραγµατικότητα! Η Ελλάδα
έχει συγκεκριµένες δυνατότητες και µε αυτές τις δυνατότητες
πρέπει να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατά µας. Αυτή είναι η
αλήθεια.

Υπό το βάρος, λοιπόν, αυτής της πραγµατικότητας και της
αλήθειας, κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν. Σας είπα προηγουµένως
ότι ζητήσαµε κατ’ εξαίρεση την πρόσληψη ως µονίµων, των ια-
τρών που ήδη έχουν επιλεγεί µέσα από τις διαδικασίες, τις
οποίες πολύ καλά ξέρετε ως ιατρός του ΕΣΥ, να τοποθετηθούν
κατά προτεραιότητα στις µονάδες εντατικής θεραπείας και στη
νησιωτική Ελλάδα, µε αιχµή το αρχιπέλαγος Αιγαίο. Στα προβλή-
µατα αυτά -και άλλες φορές είχαµε την ευκαιρία µε συναδέλ-
φους από το κόµµα σας να τα συζητήσουµε µε ερωτήσεις και
στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων- θέλουµε να δώσουµε τις
αξιόπιστες λύσεις µέσα σ’ αυτό το περιθώριο των επιλογών. Αυτή
είναι η δυνατότητα η οποία υπάρχει.

Όσον αφορά την άνω αναφορά την οποία κάνατε σχετικά µε
τον ΕΟΜ και τις διαδικασίες των µεταµοσχεύσεων, θα σας πω
ότι επίσης γίνεται σοβαρή προσπάθεια. Αξίζει να πω ότι ο Πρω-
θυπουργός της χώρας διέθεσε το πρωθυπουργικό αεροπλάνο,
το οποίο ο ίδιος δεν το χρησιµοποιεί, για να µεταφερθούν µο-
σχεύµατα που εξασφαλίστηκαν από τους δότες, για να πάνε σε
εκείνους οι οποίοι ήταν σε προτεραιότητα να γίνουν λήπτες των
µοσχευµάτων. Υπάρχει αυτή η ευαισθησία. Υπάρχουν βέβαια τα
προβλήµατα στα οποία και εσείς αναφερθήκατε και εµείς γνωρί-
ζουµε αλλά να ξέρετε ότι σε αυτήν την κατεύθυνση είµαστε µαζί.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Η έβδοµη µε αριθµό 1049/19-2-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-

ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Μαγνησίας κ. Παρίση
Μουτσινά προς τους Υπουργούς Υγείας και Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την επιστροφή των χρη-
µάτων από τα παρανόµως χορηγηθέντα επιδόµατα τυφλότητας
και τους παρανοµούντες ιατρούς δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω να κάνω µία δή-
λωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν δικαιούστε αλλά
επειδή αναγνωρίζω και ξέρω τι συµβαίνει θα σας δώσω το λόγο
για ένα λεπτό. Πάντως, δεν δικαιούστε να πάρετε το λόγο.

Ορίστε, έχετε το λόγο για ένα λεπτό, για να κάνετε µία δή-
λωση.

ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι η τέταρτη επί-
καιρη ερώτηση δική µου στην οποία δεν προσέρχονται οι αρµό-
διοι Υπουργοί για να συζητηθεί. Αυτή η συµπεριφορά, όµως, δεν
αφορά µόνο το πρόσωπό µου αλλά είναι µία πρακτική που είναι
γενικευµένη στην Κυβέρνηση. Με την πρακτική αυτή, προσβάλ-
λεται ευθέως το κύρος του Κοινοβουλίου και ο ρόλος των Βου-
λευτών καθώς και το υπουργικό λειτούργηµα, κύριε Πρόεδρε.

Άλλωστε, το θέµα αυτό είναι τόσο σοβαρό, γιατί αφορά καθυ-
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στέρηση επιστροφής χρηµάτων από παρανόµως δοθέντα επιδό-
µατα τυφλότητας …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παράκλησή µου είναι
να µην µπείτε στην ουσία, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Δεν θα µπω στην ουσία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ξέρετε ότι παρά τον Κα-

νονισµό, σας έδωσα το λόγο, γι’ αυτό σας παρακαλώ να µην
µπείτε στην ουσία, γιατί δεν υπάρχει ο αρµόδιος Υπουργός να
σας απαντήσει.

ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Είναι ιδιαίτερα σοβαρό το θέµα και
θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι την ώρα που παίρνονται σοβαρά
µέτρα εναντίον του ελληνικού λαού, για τέτοια ζητήµατα πρέπει
να δίνετε την ευκαιρία και το λόγο στους Βουλευτές για να τα
αναδεικνύουν και οι Υπουργοί να τα αναλαµβάνουν και να τα επι-
λύουν. 

Είναι ιδιαίτερα σοβαρά, άλλωστε, για το κύρος του Κοινοβου-
λίου και έχουµε καταθέσει σχετική ερώτηση οι Ανεξάρτητοι Βου-
λευτές για τη λειτουργία, στην οποία ο κ. Μεϊµαράκης έδειξε
ιδιαίτερο ενδιαφέρον και πιστεύω ότι τελικά θα αναληφθούν
πρωτοβουλίες για να λυθεί το ζήτηµα αυτό και να λειτουργήσει
το πολίτευµά µας, ούτως ώστε όλοι µαζί να συµβάλουµε να ξε-
περαστεί η κρίση µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Θα συζητηθεί τώρα η έκτη µε αριθµό 1051/19-2-2013 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τις οικολογικές επιπτώσεις από την εγκατάσταση φωτο-
βολταϊκών συστηµάτων στο τοπικό διαµέρισµα Θυρίου Νοµού
Αιτωλοακαρνανίας.

Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε, για δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βέβαια, µετά από ένα µήνα έρχεται ο κύριος Υπουργός να

απαντήσει στη συγκεκριµένη ερώτηση. 
Πρόκειται, κύριε Υπουργέ, για ένα περιβαλλοντικό έγκληµα,

το οποίο έχει συντελεστεί στο Δηµοτικό Διαµέρισµα Θυρίου του
Δήµου Ακτίου Βόνιτσας του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας. 

Εκεί ιδιωτική εταιρεία, κατά πληροφορίες οι οποίες επιβεβαι-
ώθηκαν, κινέζικων συµφερόντων έχει προβεί στην εγκατάσταση
φωτοβολταϊκού πάρκου, όχι όµως µόνο σε έκταση, στην οποία
έχει αγοράσει από ιδιώτες, αλλά µε την ανοχή –και το καταγγέλ-
λουµε αυτό!- του Δασαρχείου Αµφιλοχίας, της Αρχαιολογικής
Υπηρεσίας του Νοµού που εδρεύει στο Μεσολόγγι, της Κτηµα-
τικής Υπηρεσίας του Νοµού, της Διεύθυνσης Δασών Δυτικής Ελ-
λάδας, η συγκεκριµένη εταιρεία έχει προβεί στην αποψίλωση
δάσους αρκετών στρεµµάτων. Μιλάµε, κύριε Υπουργέ, για ένα
δάσος µε σπάνιο είδος βελανιδιάς -όπως αναφέρεται και στην
ερώτηση- µε την τοπική ονοµασία Γρίνα, το οποίο έχει καταστρα-
φεί ολοσχερώς. Κι όχι µόνον αυτό. Είτε νοίκιασαν ή αγόρασαν
πάλι ιδιόκτητο χώρο όπου έχει γίνει ενταφιασµός των κορµών
του δέντρου, για να µην φανούν και να µην διαµαρτύρονται οι
κάτοικοι.

Ενδεχοµένως, να είναι αυτή η περιβόητη ανάπτυξη που λέτε,
η «πράσινη ανάπτυξη», που «κάνει τα στραβά µάτια» µπροστά
στην κερδοφορία των µεγάλων επιχειρήσεων που δραστηριοποι-
ούνται σ’ αυτόν το χώρο. 

Βέβαια, η ερώτηση αυτή απευθυνόταν και στον Υπουργό Ερ-
γασίας και σε τηλεφωνική επικοινωνία που είχε µε το κόµµα µας
είπε ότι είναι αναρµόδιος. Εµείς του λέµε ότι η συγκεκριµένη
εταιρεία απασχόλησε -µε συνθήκες γαλέρας- αρκετούς εργαζό-
µενους και µετανάστες και Έλληνες και η εκτίµηση που υπάρχει
από το ΙΚΑ της περιοχής είναι ότι υπάρχουν πάνω από χίλια µε-
ροκάµατα και δεν µπήκε ούτε ένα ένσηµο. Αν είναι αναρµόδιος
ο κύριος Υπουργός Εργασίας, να µας πει. Και µετά µας λέτε γιατί
τα ασφαλιστικά ταµεία είναι χρεοκοπηµένα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κι όχι µόνο αυτό, αλλά είναι και απλήρωτοι οι εργαζόµενοι.

Βέβαια, κύριε Υπουργέ, δείχνετε ωστόσο την αυστηρότητά σας,
όταν λαϊκές οικογένειες προσπαθούν να κόψουν κάποιες ποσό-
τητες δέντρων για να ζεσταθούν και εσείς τους κάνετε κατασχέ-
σεις σε κάποια µέσα µεταφοράς.

Ολοκληρώνω, κύριε Υπουργέ. Θα ήθελα να αναφέρω ένα πε-
ριστατικό, το οποίο είναι πάρα πολύ σοβαρό. Οδηγείτε λαϊκές οι-
κογένειες στο να καίνε τζάκια. Και καταγγέλλω ότι πριν τρεις
µέρες στην περιοχή έγινε παρανάλωµα του πυρός µία φτωχή κα-
τοικία. Κάηκε ένα κορίτσι δεκαέξι χρονών, κινδύνεψε η µητέρα
του και τα δύο µικρότερα αδελφάκια του, δύο ανήλικα κορίτσια,
επειδή τους οδηγήσατε σ’ αυτήν την κατάσταση.

Κύριε Υπουργέ, ζητάµε άµεσα, τώρα, να σταµατήσει αυτό το
έγκληµα που συντελείται στην περιοχή. Πρέπει να πάρετε πρω-
τοβουλία, διαφορετικά έχετε ακέραια την ευθύνη ως Κυβέρνηση
για το έγκληµα αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός κ. Σταύρος Καλαφάτης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε,
κύριε συνάδελφε, θέσατε πολλά θέµατα διαφορετικής φύσης και
υφής και στην τοποθέτησή σας, αλλά και στο γραπτό σας κεί-
µενο. Δεν θα επεκταθώ στις αξιολογήσεις και στις πολιτικές εκτι-
µήσεις που έχετε κάνει ούτε θα µπω στο διαχωρισµό τι εννοείτε
«λαϊκή οικογένεια» ή «µη λαϊκή οικογένεια». Αυτό είναι κάτι το
οποίο αφορά εσάς.

Δεν υπάρχει Έλληνας που να µην προέρχεται από µια λαϊκή
οικογένεια. Οι Έλληνες είναι άνθρωποι του µόχθου, της προκο-
πής και έτσι οικοδοµήθηκε η Ελλάδα µέσα από τις µεγάλες δυ-
σκολίες πολλών δεκαετιών. 

Σε σχέση µε την ερώτησή σας, θα ήθελα να επισηµάνω µερικά
σηµεία που αφορούν το δικό µου κοµµάτι. Βεβαίως, θα απαν-
τήσω στο βαθµό που µπορώ και για τα υπόλοιπα ζητήµατα. 

Θα κάνω µια αναφορά στο θεσµικό πλαίσιο για τις ανανεώσι-
µες πηγές ενέργειας και για τις επενδύσεις που γίνονται πάνω σ’
αυτόν τον τοµέα. 

Πρώτον, οι ΑΠΕ είναι φιλικές µορφές ενέργειας και η χωροθέ-
τησή τους αποτελεί µέσο για την προστασία του κλίµατος. 

Δεύτερον, κατά τον περιφερειακό χωροταξικό σχεδιασµό εγ-
κατάστασης των έργων ΑΠΕ, πρωταρχικής σηµασίας είναι η δια-
σφάλιση και η διατήρηση του προστατευόµενου αντικειµένου
της περιοχής µε σειρά από δικλείδες ασφαλείας που µας παρέ-
χει το σχετικό νοµοθετικό πλαίσιο. 

Τρίτον, για την αξιολόγηση των επενδύσεων των ΑΠΕ –και ανα-
φερθήκατε σε µια συγκεκριµένη επένδυση- όπου συµπεριλαµβά-
νονται και τα φωτοβολταϊκά, έχει θεσπιστεί πλαίσιο αδειοδότη-
σης, που λαµβάνει σοβαρά υπ’ όψιν όλες τις σχετικές παραµέ-
τρους, µεταξύ των οποίων τις περιβαλλοντικές και τις χωροταξι-
κές.

Όσον αφορά τα φωτοβολταϊκά συστήµατα, στο ειδικό χωρο-
ταξικό πλαίσιο καθορίζονται τα κριτήρια χωροθέτησης και ορί-
ζονται οι περιοχές προτεραιότητας της χωροθέτησης, καθώς και
οι ζώνες αποκλεισµού, στις οποίες µεταξύ άλλων περιλαµβάνον-
ται οι περιοχές απολύτου προστασίας της φύσης και του τοπίου,
οι εθνικοί δρυµοί, το Δίκτυο «ΦΥΣΗ» κ.λπ.. 

Να υπογραµµίσω ότι η εγκατάσταση αυτών των έργων δεν γί-
νεται ούτε άκριτα ούτε µε έλλειψη περιβαλλοντικής ευαισθησίας
και συνείδησης, αλλά µε στόχο την ενεργειακή αναβάθµιση και
την απεξάρτηση από τα ορυκτά και εισαγόµενα καύσιµα, παράλ-
ληλα βεβαίως µε τη διατήρηση της φυσιογνωµίας και την προ-
στασία του φυσικού και ανθρωπογενούς περιβάλλοντος. Ταυτό-
χρονα, τονώνει την τοπική οικονοµία, όπως και εσείς ουσιαστικά
έµµεσα –για να µην πω άµεσα- παραδεχθήκατε, ανεξαρτήτως αν
βάλατε άλλες παραµέτρους. 

Οι αδειοδοτήσεις είναι αρµοδιότητα της Αποκεντρωµένης Δι-
οίκησης της Πελοποννήσου, καθώς και του αρµόδιου Δασαρ-
χείου. Άρα, το Υπουργείο ουσιαστικά δεν εκδίδει καµµία άδεια.
Ωστόσο, ενηµερωθήκαµε ότι ο Γενικός Γραµµατέας της Αποκεν-
τρωµένης Διοίκησης έχει εκδώσει απόφαση έγκρισης περιβαλ-
λοντικών όρων. Στη συγκεκριµένη απόφαση έχει εξαιρεθεί το
τµήµα του γηπέδου, που έχει χαρακτηριστεί από το αρµόδιο Δα-
σαρχείο ως δασική έκταση.
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Ενηµερωθήκαµε ότι το Δασαρχείο διενήργησε έλεγχο, κατά
τον οποίον δεν διαπιστώθηκε παράβαση στη θέση Γρίνα Θυρίου.

Επιπλέον, στη θέση Κουτσπερό Παλιαµπέλων έγιναν οι ενέρ-
γειες διαµόρφωσης εντός εκτάσεως αγροτικού χαρακτήρα,
χωρίς την υλοτόµηση αιωνόβιων δέντρων. 

Σύµφωνα µε αυτά τα δεδοµένα και τα στοιχεία που υπάρχουν
στο επίπεδο της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, δεν στοιχει-
οθετείται ο όρος «περιβαλλοντικό έγκληµα».

Εµείς, ως Υπουργείο, αυτό που οφείλουµε να πράξουµε –και
το πράττουµε- είναι να ασκούµε στο ακέραιο τις αρµοδιότητές
µας. Στο πλαίσιο αυτό σας βεβαιώνω ότι θα ελεγχθεί το εν λόγω
έργο και από την Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος, που
είναι άµεσα συνδεδεµένη µε την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Περιβάλλοντος. 

Όπως ενηµερωθήκαµε από τη Γενική Γραµµατεία Κοινωνικών
Ασφαλίσεων –για να µην αφήσω στο µέτρο του δυνατού τίποτα
αναπάντητο- όσον αφορά το θέµα της ορθής ασφαλιστικής τα-
κτοποίησης των απασχολούµενων εργατοτεχνιτών, έχει πραγµα-
τοποιηθεί έλεγχος από το παράρτηµα του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Βόνιτσας.
Διαπιστώθηκε ότι από 30-1-2013 έχει υποβληθεί αίτηση απογρα-
φής αναγγελίας ΙΚΑ-ΕΤΑΜ για το έργο «κατασκευή φωτοβολταϊ-
κού πάρκου». Για τα ηµεροµίσθια αυτά, αν ο εργοδότης δεν
προβεί σε ασφαλιστική τακτοποίηση των εργατοτεχνιτών οικο-
δόµων, η αρµόδια Υπηρεσία θα αναζητήσει τις αναλογούσες ει-
σφορές µε αναγνωριστικές πράξεις. Περαιτέρω, το έργο θα
παρακολουθηθεί και αν προκύψουν θέµατα, θα ακολουθηθούν
οι απαραίτητες ενέργειες. Ειδικά για τους ελεύθερους οικοδό-
µους σηµειώνω ότι οι ελάχιστες αµοιβές τους προσδιορίζονται
από την εθνική γενική συλλογική σύµβαση εργασίας µετά τη
λήξη της ισχύος της από τις 4-7-2009 της κλαδικής σύµβασης
εργασίας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εµείς δεν είχαµε αυ-

ταπάτες ότι θα απαντήσετε στην ουσία του προβλήµατος. Σας
δηλώνω ότι σας ενηµέρωσαν λάθος. Λένε ψέµατα. Πρόκειται για
τεράστιο περιβαλλοντικό έγκληµα.

Για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας η λύση των περιβαλλον-
τικών προβληµάτων και η προστασία των δασών, είναι ζήτηµα
βαθιά πολιτικό. Δεν µπορεί να αντιµετωπιστεί ξεχωριστά από τα
άλλα προβλήµατα των λαϊκών οικογενειών. 

Κύριε Υπουργέ, για µας οι λαϊκές οικογένειες είναι οι άνθρωποι
του µόχθου, είναι αυτοί οι απλήρωτοι εργαζόµενοι που σας ανέ-
φερα. Δεν µας απαντήσατε επί της ουσίας. Το ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Βόνι-
τσας έχει διαπιστώσει χίλια µεροκάµατα και δεν έχει µπει ούτε
ένα ένσηµο. 

Για να αντιµετωπιστούν αυτά τα σοβαρά προβλήµατα, χρειάζε-
ται µια άλλη πολιτική, που θα συγκρούεται µε τα συµφέροντα
των µεγάλων επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται και σ’ αυτό
το χώρο. Είναι η λεγόµενη καπιταλιστική ανάπτυξη, που λέµε
εµείς, ενώ εσείς τη λέτε ανάπτυξη που δίνει θέσεις εργασίας.
Όµως, όχι µόνο δεν δίνει θέσεις εργασίας, αλλά καταστρατηγεί
ό,τι έχει αποµείνει από τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµέ-
νων. 

Δηλώνουµε ότι είναι τεράστιες και διαχρονικές οι ευθύνες
όλων των κυβερνήσεων για τα συγκεκριµένα προβλήµατα που
δηµιουργούνται στο περιβάλλον. Βέβαια, όλοι αυτοί «πατάνε»
πάνω στους δασοκτόνους νόµους που έφερε και το ΠΑΣΟΚ και
η Νέα Δηµοκρατία, αλλά και µε την Αναθεώρηση του Συντάγµα-
τος το 2001 και των εφαρµοστικών νόµων. 

Εάν δεν γίνει τώρα έλεγχος –βέβαια είναι κάπως αργά- και δεν
σταµατήσει αυτό το έγκληµα, θα επανέλθουµε µε επίκαιρη ερώ-
τηση. Αυτό, όµως, που προέχει για µας είναι ότι η προστασία των
δασών πρέπει να γίνει υπόθεση του ίδιου του λαϊκού κινήµατος
της περιοχής. Πρέπει οι κάτοικοι της περιοχής και συνολικά της
χώρας, να αντιπαλέψουν αυτήν την πολιτική που πραγµατικά δη-
µιουργεί αυτά τα µεγάλα προβλήµατα.

Όσον αφορά το Δασαρχείο Αµφιλοχίας, δεν ξέρω αν διενερ-
γήθηκε έλεγχος. Έχουµε πληροφορίες ότι στον έλεγχο που διε-

νεργήθηκε από δασοφύλακα της περιοχής, κάποιος χώρος στον
οποίον έχει γίνει εγκατάσταση φωτοβολταϊκών, θεωρήθηκε δα-
σική έκταση. Εσείς µας απαντήσατε ότι όλα βαίνουν καλώς και
ότι ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας έδωσε άδεια. Ασφα-
λώς και έδωσε άδεια, αλλά οι ευθύνες είναι τεράστιες. 

Εµείς σας λέµε ότι πρόκειται για µεγάλο περιβαλλοντικό έγ-
κληµα, το οποίο έχει δηµιουργήσει την αγανάκτηση στους κατοί-
κους της περιοχής. 

Δεσµευόµαστε ότι θα φέρουµε φωτογραφίες της περιοχής.
Πράγµατι, υπήρξε καταστροφή αιωνόβιων δέντρων. Το είδος βε-
λανιδιάς που σας ανέφερα δεν υπάρχει σε ολόκληρη τη χώρα.
Είναι σπάνιο είδος. Αλλά βλέπετε, όλα είναι στο βωµό της κερ-
δοφορίας του µεγάλου κεφαλαίου, το οποίο σάρωσε τα πάντα
µπροστά του. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Κύριε Υπουργέ, να µας απαντήσετε επί της ουσίας. Σας είπαν
ψέµατα και σας το λέω µε τον πλέον κατηγορηµατικό τρόπο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε,
έχει δυο σκέλη η τοποθέτησή σας. Θα απαντήσω και στα δυο. 

Όσον αφορά την ουσία του προβλήµατος, σας είπα και στην
πρωτολογία µου ότι αυτό το οποίο θα κάνω και οφείλω να κάνω,
είναι να ενεργοποιήσω την Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλον-
τος, ώστε να γίνει έλεγχος επιτόπου και να έχουµε διάγνωση από
τα πλέον εγκεκριµένα και έγκυρα όργανα που είναι η συγκεκρι-
µένη υπηρεσία. Αυτό θα γίνει.

Από εκεί και πέρα, θα πρέπει να γνωρίζουµε όλοι ότι για την
προστασία του περιβάλλοντος, για την προστασία του δασικού
µας πλούτου, σε µια ευνοµούµενη πολιτεία υπάρχει συγκεκρι-
µένο θεσµικό πλαίσιο, υπάρχουν συγκεκριµένα όργανα, υπάρ-
χουν συγκεκριµένες πολιτικές και θεσµικές πρωτοβουλίες, που
πηγάζουν µέσα από µια νοµοθεσία.

Ο δικός µας σκοπός, ως ανώτατοι δηµόσιοι λειτουργοί, είναι
µέσα στο πλαίσιο του υφιστάµενου θεσµικού και νοµοθετικού
πλαισίου, να λειτουργούµε µε τέτοιον τρόπο ώστε  πραγµατικά
να επιτυγχάνεται στο µέγιστο δυνατό βαθµό η προστασία του
δασικού πλούτου. Αυτό θα κάνουµε.

Όσον αφορά την αξιολογική σας κρίση σε σχέση µε το πώς
αντιλαµβάνεστε την ανάπτυξη και την επένδυση, εµείς είµαστε
οπαδοί και θιασώτες της αειφορικής διαχείρισης του περιβάλ-
λοντος. Τα τρία στοιχεία που συνιστούν µια αειφορική ανάπτυξη
είναι η κοινωνική συνοχή, η ανταγωνιστικότητα και η προστασία
του περιβάλλοντος.

Ο συγκερασµός, λοιπόν, αυτών των τριών στοιχείων µάς οδη-
γούν στο να προωθήσουµε και να ενθαρρύνουµε υγιείς επενδύ-
σεις. Αυτή είναι και η δική µας φιλοσοφία. Μόνο µέσα από τη
στήριξη του υγιούς επιχειρείν, των υγιών επιχειρηµατικών προ-
σπαθειών που µπορούν να δηµιουργήσουν, από τη µια θέσεις ερ-
γασίας, από την άλλη να προστατέψουν το περιβάλλον και
βεβαίως –γιατί όχι;- να ενδυναµώσουν το κύρος της χώρας µας
διεθνώς, µέσω αυτού του ασφαλούς δρόµου θα µπορέσουµε να
κάνουµε ένα βήµα προς τη βελτίωση της ποιότητας ζωής όλων
των πολιτών, όλων των µελών, όλων των οικογενειών, όλων των
λαϊκών οικογενειών. 

Και εγώ επισηµαίνω και το υπογραµµίζω: Η Ελλάδα είναι µια
χώρα που οικοδοµήθηκε µέσα από τον µόχθο και την προσπά-
θεια του απλού Έλληνα πολίτη. Έτσι πιστεύω και νιώθω ότι όλοι
οι Έλληνες προέρχονται µέσα από λαϊκές οικογένειες. Και ο στό-
χος κάθε κυβέρνησης σε µια ευνοµούµενη πολιτεία είναι να προ-
ασπίσει ακριβώς τα συµφέροντα όλων των Ελλήνων. 

Με ένα τέτοιο πνεύµα και µε µια τέτοια φιλοσοφία σε σχέση
µε την αναπτυξιακή προοπτική της χώρας µας θα οδεύσουµε, θα
προστατέψουµε το περιβάλλον, θα στηρίξουµε υγιείς επενδυτι-
κές προσπάθειες και µε τέτοιον τρόπο θα µπορέσουµε να δηµι-
ουργήσουµε θέσεις εργασίας, για να µπορέσουµε να δώσουµε
λύση στον µεγάλο εφιάλτη που αντιµετωπίζουµε τα τελευταία
χρόνια και για τον οποίο είµαστε αποφασισµένοι να βρεθούµε
διαµετρικά αντίθετοι και να έχουµε µετωπική σύγκρουση µε την
ανεργία όσο και αν κάποιοι δεν το επιθυµούν αυτό.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Με ανασφάλιστη και απλήρωτη ερ-
γασία;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Η τέταρτη µε αριθµό
1059/19.2.2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βου-
λευτή Μεσσηνίας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Δηµη-
τρίου Κουκούτση προς τους Υπουργούς Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού και Οικονοµικών, σχετικά µε
τις χορηγίες του ΟΠΑΠ προς διάφορα ΜΜΕ, δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 1045/19.2.2013 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης των Ανε-
ξαρτήτων Ελλήνων κ. Σταυρούλας Ξουλίδου προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε  την προστασία των επενδυτών κατά των τρο-
ποποιητικών αποφάσεων υπαγωγής των ενεργειακών επενδύ-
σεων στον Αναπτυξιακό Νόµο.

Το λόγο έχει η κ. Ξουλίδου.
ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τον τελευταίο καιρό µε ενδιαφέρον παρακο-

λουθούµε τις δηλώσεις του Πρωθυπουργού και των λοιπών στε-
λεχών της Κυβέρνησής σας για την προσέλκυση νέων επεν-
δυτών, µε σκοπό την ανάπτυξη του τόπου. Φροντίζετε µάλιστα
να εξιδανικεύετε και να ωραιοποιείτε την υπάρχουσα κατάσταση
παρουσιάζοντας τη σκληρή πραγµατικότητα που έχει να αντιµε-
τωπίσει ο κάθε υποψήφιος επενδυτής ως ένα σύγχρονο Ελντο-
ράντο. Την ίδια ώρα όµως, καταστρέφετε το όποιο επενδυτικό
κλίµα υπάρχει, επιβάλλοντας  έκτακτες εισφορές και αδικαιολό-
γητες περικοπές των επιχορηγήσεων από τον αναπτυξιακό νόµο.
Αναφέροµαι συγκεκριµένα στους επενδυτές που έκαναν το
λάθος να επενδύσουν τα χρήµατά τους στην Ελλάδα της «πρά-
σινης ανάπτυξης» της κ. Μπιρµπίλη, αντί να τα βγάλουν στα
ασφαλή καταφύγια της Ελβετίας και βιώνουν σήµερα την ανάλ-
γητη και καταστροφική πολιτική σας, χάνοντας µεγάλο µέρος
του τζίρου τους σε έκτακτες εισφορές και αδικαιολόγητες περι-
κοπές των επιχορηγήσεων από τον Αναπτυξιακό Νόµο. 

Συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ, µε την παρούσα ερώτηση θέ-
λουµε να µας διευκρινίσετε τους λόγους για τους οποίους στις
καθυστερηµένες κατά πολύ αποφάσεις ολοκλήρωσης και απο-
πληρωµής ενεργειακών επενδύσεων σε φωτοβολταϊκούς σταθ-
µούς -που έχουν ολοκληρωθεί και λειτουργούν ήδη από το 2009
µε προγενέστερες αιτήσεις υπαγωγής στον αναπτυξιακό ν.
3299/2004, που υπήχθησαν τελικά το 2011 και στους οποίους
έγινε ο προβλεπόµενος έλεγχος από κεντρικό όργανο ελέγχου
και πιστοποιήθηκαν δαπάνες σύµφωνα µε την απόφαση υπαγω-
γής τους- έρχεστε τώρα εσείς εκ των υστέρων να επιβραβεύσετε
την υποµονή των επενδυτών που υποχρεώθηκαν σε επιπλέον δα-
νεισµό, για να καλύψουν το αναµενόµενο ποσό της επιχορήγη-
σης µε ατεκµηρίωτη περικοπή του εγκεκριµένου προϋπολογι-
σµού και της αναλογούσης επιχορήγησης. Και αυτό µάλιστα, ενώ
σύµφωνα µε το άρθρο 3 του νόµου 4098/2012 προβλέπεται ότι
επενδυτικά σχέδια που υπάγονται στις διατάξεις του αναπτυξια-
κού νόµου, καθώς και σε µεταγενέστερους νόµους που αφορούν
ενισχύσεις ιδιωτικών επενδύσεων, διέπονται, ως προς την εφαρ-
µογή των νόµων αυτών, από τις διατάξεις που ισχύουν κατά το
χρόνο αίτησης υπαγωγής, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά από ει-
δικές ή µεταβατικές διατάξεις.

Από την εν λόγω διάταξη προκύπτει σαφώς ότι σκοπός του νο-
µοθέτη είναι η ασφάλεια δικαίου κατά την εφαρµογή των επεν-
δυτικών νόµων και η αποτροπή της ξαφνικής και απρόοπτης
µεταβολής των συνθηκών υπό τις οποίες πραγµατοποιήθηκε µια
επένδυση. Το πνεύµα της διάταξης αυτής βρίσκεται σε πλήρη
σύµπνοια και µε την αρχή της προστατευόµενης εµπιστοσύνης
του πολίτη προς τη διοίκηση, η οποία έχει συνταγµατική και
υπερνοµοθετική ισχύ, αποδίδοντας κανόνα αναγνωρισµένο και
στο επίπεδο του ενωσιακού δικαίου, δυνάµει του οποίου υποχρε-
ώνεται ο νοµοθέτης και η διοίκηση ως προς την τήρηση των δε-
σµεύσεων που είχαν αναλάβει έναντι του επενδυτή. 

Εν τούτοις, παρατηρείται σήµερα το συχνό φαινόµενο να έρ-
χεστε εσείς, κύριε Υπουργέ, και να µειώνετε αναδροµικά και
χωρίς συγκεκριµένη αιτιολογία, τόσο το οριζόµενο κόστος, όσο
και το ποσό της επιχορήγησης επενδυτικών σχεδίων, που έχουν

ήδη υπαχθεί στις διατάξεις του αναπτυξιακού νόµου, δυνάµει
αποφάσεων υπαγωγής, οι οποίες µάλιστα δηµοσιεύτηκαν σε
ΦΕΚ και προσδιόριζαν αρχικά διαφορετικό συνολικό κόστος
επένδυσης και ποσό επιχορήγησης. Κατά συνέπεια, οι επενδυτές
βρίσκονται ενώπιον δυσάρεστων εκπλήξεων µε τις νόµιµες προσ-
δοκίες τους να ανατρέπονται αναδροµικά και το ήδη εγκεκριµένο
ποσό της επιχορήγησης να µεταβάλλεται επί τα χείρω κατά από-
λυτη παράβαση της αρχής της προστατευόµενης εµπιστοσύνης
του δικαιούµενου.

Σας ερωτάµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, τι θα κάνετε µε αυτούς
τους ανθρώπους και θα τοποθετηθούµε και στη δευτερολογία
µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κυρία
συνάδελφε. 

Κύριε Υπουργέ, η απάντησή σας ενδιαφέρει και το Προεδρείο. 
Έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, άκουσα µε µεγάλη προσοχή την ερώτηση
που θέτετε. Σέβοµαι, απόλυτα, την ανάγκη να υπάρχει η προστα-
σία των επενδυτών ως βασική αρχή της πολιτείας.

Αναφέρατε στην ερώτησή σας διάφορους νόµους και διάφο-
ρες διατάξεις. Παραλείψατε, όµως, να αναφέρετε τη νοµοθετική
βάση γι’ αυτές τις διατάξεις. Αντίθετα, είπατε «χωρίς αιτιολογία».
Σας αναφέρω, λοιπόν, ότι ο ν. 4072, άρθρο 241, παράγραφος 1β,
που ψήφισε η Βουλή των Ελλήνων τον Απρίλιο του 2012, λέει το
εξής: «Με απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας καθορίζεται ενιαίο ενισχυόµενο κόστος επεν-
δυτικών σχεδίων παραγωγής ηλεκτρισµού από ηλιακή ενέργεια
κατά την υπαγωγή και κατά την ολοκλήρωση, µε κριτήρια: πρώ-
τον, την περίοδο υλοποίησης, δεύτερον, την ονοµαστική ισχύ
τους, τρίτον, το είδος του µηχανολογικού εξοπλισµού και τέταρ-
τον, τα πρόσφατα χαρακτηριστικά».

Η απόφαση του κ. Στουρνάρα, υπηρεσιακού Υπουργού Ανά-
πτυξης και η δική µου, η υπ’ αριθµόν 39433, η οποία τροποποί-
ησε την πρώτη απόφαση του κ. Στουρνάρα, στηρίζεται νοµοθε-
τικά στην υποχρέωση που έχουµε πλέον ως Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης να εφαρµόσουµε τον ν. 4072, άρθρο 241, 1β. Ο λόγος, για
τον οποίο, επί της ουσίας προβλέφθηκε αυτό στον ν. 4072, είναι
ότι υπάρχει µία ταχύτατη µείωση του κόστους παραγωγής για
τα φωτοβολταϊκά πάνελ και παρατηρήθηκε στην πράξη µία, ας
πούµε, υπερτιµολόγηση, όταν οι επενδυτές αγόραζαν υλικά το
2009 ή το 2010 ή το 2011, που οι τιµές είχαν µειωθεί πάνω από
50% σε σχέση µε τις τιµές των προηγούµενων χρόνων.

Βάσει του αναπτυξιακού νόµου, η απόφαση υπαγωγής καθο-
ρίζει το πλαίσιο, το «ταβάνι». Στο στάδιο της ολοκλήρωσης, βάσει
των πραγµατικών δεδοµένων και βάσει των επιταγών του ν. 4072,
καθορίζεται πλέον το πραγµατικό ή σε αυτήν την περίπτωση το
τεκµαρτό κόστος.

Αναφέρατε -και σας ευχαριστούµε- τον ν. 4098, ο οποίος,
πράγµατι, προτάθηκε από την παρούσα Κυβέρνηση, για να
εφαρµόσει την προστασία του επενδυτή ως προς την αλλαγή του
δικαίου. Όµως, σας επαναλαµβάνω ότι η απόφαση, όπως τη δια-
βάσατε και εσείς, καταλήγει: «εκτός εάν ορίζεται διαφορετικά
από ειδικές ή µεταβατικές διατάξεις». Οι υπουργικές αποφάσεις
που εκδόθησαν κατ’ εφαρµογήν του ν. 4072, άρθρο 241, παρά-
γραφος 1β είναι ειδική διάταξη. Αφορά µόνο τα φωτοβολταϊκά
και θεσµοθετήθηκε λόγω της αντικειµενικής µείωσης των τιµών. 

Ο στόχος της Κυβέρνησης ήταν να προστατεύσει τα λεφτά
του ελληνικού λαού, του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων,
καθώς και σε όποιες περιπτώσεις υπάρχει συγχρηµατοδότηση,
τα κονδύλια του ΕΣΠΑ, που έχουν ήδη δεσµευθεί για άλλα έργα.
Αυτό θα το αναπτύξω στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. Δεν ξέρω εάν η κυρία συνάδελφος έµεινε ευχαριστη-
µένη από την απάντηση.

ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Θα τοποθετηθώ στη δευτερολογία
µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Στη δευτερολογία σας
θα σας ακούσω και εγώ µε µεγάλη προσοχή, γιατί υπάρχουν ορι-
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σµένα ερωτηµατικά.
Έχετε το λόγο, κυρία συνάδελφε.     
ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, συγκεκριµένα όπως

αναφέρατε µε τις αποφάσεις 26430/12-6-2012 του τότε Υπουρ-
γού Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Στουρνάρα
και µε τη δική σας υπουργική απόφαση 39433/14-9-2012, όταν
ήσασταν Υφυπουργός Ανάπτυξης, καθορίσθηκε ενιαίο, ενισχυό-
µενο κόστος επενδυτικών σχεδίων παραγωγής ηλεκτρισµού από
ηλεκτρική ενέργεια, το οποίο εφαρµόσθηκε αναδροµικά και σε
επενδύσεις που έχουν ήδη υπαχθεί στον αναπτυξιακό νόµο
3299/2004 δυνάµει αποφάσεων υπαγωγής, οι οποίες µάλιστα δη-
µοσιεύθηκαν σε ΦΕΚ ήδη από το 2011. Προσδιόριζαν αρχικά δια-
φορετικό συνολικό κόστος επένδυσης και ποσό επιχορήγησης
έως και 20% µεγαλύτερο.

Εντός του Δεκεµβρίου του 2012, η αλήθεια είναι ότι εκδώσατε
πάρα πολλές αποφάσεις ολοκλήρωσης, οριστικοποίησης, κό-
στους και πιστοποίησης έναρξης παραγωγικής λειτουργίας ενερ-
γειακών επενδύσεων, που υλοποιήθηκαν σύµφωνα µε το ν.3299/
2004 δυνάµει αποφάσεων υπαγωγής, οι οποίες µάλιστα δηµοσι-
εύθηκαν σε ΦΕΚ το 2011, εφαρµόζοντας όµως τις αποφάσεις υπ’
αριθµόν 26430/12-6-2012 και 39433/14-9-2012, µε αποτέλεσµα
να υποστούν παράνοµη περικοπή στο ποσό επιχορήγησης που
εισέπραξαν τελικά. 

Πώς δικαιολογείται η ενέργεια αυτή εκ µέρους σας, όταν τα
χρήµατα αυτά για τις επιχορηγήσεις προέρχονται από το ΕΣΠΑ
και κάθε ευρώ που χάνεται τελικά αφαιρείται από την ελληνική
οικονοµία; Εσείς δεν είστε που διαφηµίζετε ότι καταφέρατε στο
δεύτερο εξάµηνο του 2012 να απορροφήσετε το 88% των πόρων
του ΕΣΠΑ; Γιατί να µην απορροφούσατε το 100%, όταν µάλιστα
στο πρώτο εξάµηνο του 2012 η απορρόφηση ήταν ελάχιστη; 

Έναντι αυτών των αποφάσεών σας, µε τις οποίες µειώνετε
αναδροµικά το ποσό της επιχορήγησης, οι επενδυτές προσπα-
θούν να αµυνθούν προσφεύγοντας στο αρµόδιο διοικητικό δικα-
στήριο.

Θα αφήσετε το θέµα να λυθεί στις δικαστικές αίθουσες, κύριε
Υπουργέ, χάνοντας και την τελευταία ευκαιρία να διασωθεί η έν-
νοια της προστατευόµενης εµπιστοσύνης του πολίτη προς τη δι-
οίκηση, εν δυνάµει του οποίου, µάλιστα, υποχρεώνεται ο νοµο-
θέτης και η διοίκηση, ως προς την τήρηση των δεσµεύσεων που
είχαν αναλάβει έναντι του επενδυτή, ή θα λάβετε άµεσα διορθω-
τικά µέσα; Νοµίζετε, τελικά, ότι µε τέτοιου είδους ενέργειες θα
προσελκύσετε νέες επενδύσεις και θα βοηθήσετε την ανάπτυξη
της οικονοµίας, όταν µάλιστα µόλις χθες φέρατε το νέο αναπτυ-
ξιακό νόµο στη Βουλή;

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως τόνισα στην πρω-
τολογία µου, εφαρµόζουµε το ν. 4072, που είναι νόµος του ελ-
ληνικού κράτους. Κατά συνέπεια οι αποφάσεις που εκδόθηκαν
κατ’ εφαρµογή του ν. 4072 είναι απολύτως αιτιολογηµένες και
νόµιµες.

Τα έργα, τα οποία αναφέρετε στην ερώτησή σας, δεν είχαν
ολοκληρωθεί προ της ψήφισης του νόµου. Οι πράξεις ολοκλή-
ρωσης είναι µεταγενέστερες του ν. 4072 και κατά συνέπεια εί-
µαστε υποχρεωµένοι να εφαρµόσουµε τον νόµο του κράτους. 

Τονίσατε ότι βγάλαµε πάρα πολλές αποφάσεις τον Δεκέµβριο
και θα ήθελα να εκµεταλλευτώ αυτήν την ευκαιρία για να ευχα-
ριστήσω και από Βήµατος της Βουλής όλο το προσωπικό της Γε-
νικής Διεύθυνσης Ιδιωτικών Επενδύσεων, που δούλευαν µέρα και
νύχτα µέχρι και την 31η Δεκεµβρίου για να προλάβουµε να πλη-
ρώσουµε όσες περισσότερες επενδύσεις µπορούσαµε εντός του
2012 εφαρµόζοντας τον ν. 4072.

ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Κοµµένες, όµως, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Εί-
πατε για το ΕΣΠΑ. Κατ’ αρχάς, να σας πω ότι αυτά τα κονδύλια
είναι από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων. Σε κάποιο

βαθµό, σε κάποια απ’ τα έργα υπάρχει συγχρηµατοδότηση. Άρα
αυτά είναι χρήµατα του ελληνικού λαού.

Είπατε ότι θα µπορούσαµε να κάνουµε κάτι καλύτερο από 88%
το δεύτερο εξάµηνο του ΕΣΠΑ. Έχετε δίκιο. Κάναµε 102%. Είναι
λάθος τα στοιχεία σας. Η απορρόφηση του δεύτερου εξαµήνου
σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία είναι 102% του εθνικού στόχου.
Αυτήν τη στιγµή, έχουµε εντάξεις που αντιστοιχούν στο 150%
των κονδυλίων του ΕΣΠΑ και συµβασιοποιήσει που αντιστοιχούν
στο 94%. 

Άρα, είναι λάθος να λέµε ότι υπάρχουν περισσευούµενα κον-
δύλια του ΕΣΠΑ. Είναι πλέον όλα κατοχυρωµένα και θα απορρο-
φηθούν εντός του χρονοδιαγράµµατος που προβλέπει η
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Πράγµατι, έχουν προσφύγει κάποιοι στα δικαστήρια. Όσο
ισχύει ο ν. 4072 και δεν έχει κριθεί αντισυνταγµατικός, είµαι υπο-
χρεωµένος ως Υφυπουργός να εφαρµόσω το νόµο του κράτους
και να εκδίδω πράξεις ολοκλήρωσης, σεβόµενος τις επιταγές της
κείµενης νοµοθεσίας. Αν τεθεί θέµα αντισυνταγµατικότητας και
το Συµβούλιο της Επικρατείας κρίνει ότι είναι αντισυνταγµατικός
ο ν. 4072, σε µια τέτοια περίπτωση -που δεν είναι η άποψη του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, που είναι η επίσηµη νοµική
αρωγή του κράτους- φυσικά η διοίκηση θα συµµορφωθεί.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ. 
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι την Τρίτη 26 Φε-

βρουαρίου 2013 και ώρα 6:00 µ.µ. θα διεξαχθεί στην Ολοµέλεια
της Βουλής συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως σύµφωνα µε το
άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής µε πρωτοβουλία του Αρ-
χηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Προέδρου της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξη Τσίπρα, σε επίπεδο
Αρχηγών κοµµάτων µε θέµα: «Τα προβλήµατα του αγροτικού κό-
σµου». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω ότι η
προγραµµατισµένη για σήµερα Παρασκευή 22 Φεβρουαρίου συ-
ζήτηση της υπ’ αριθµόν 17/12 από 17-10-2012 επίκαιρης επερώ-
τησης Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων µε θέµα «οι εξοικονοµήσεις και οι έλεγχοι των
ασφαλιστικών παροχών» αναβάλλεται. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθε-
λα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Επ’ αυτού; 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Επί του Κανονισµού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Επί του Κανονισµού; 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ναι, ναι. Επιτρέψτε µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Έπρεπε να µου φέρετε

µια πρόταση στην οποία περεβιάσθη ο Κανονισµός υπογεγραµ-
µένη από δυο Βουλευτές. Παρ’ όλα αυτά εγώ σας δίνω τον λόγο
για δυο λεπτά να εκθέσετε πού υπήρξε παραβίαση του Κανονι-
σµού. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Με το που αναλάβατε
την Προεδρία νοµίζω ότι διασώσατε το συνάδελφό σας κ. Νάκο,
διότι στο ήθος µου δεν είναι να απαντήσω σε µια εργολαβία αυ-
θαίρετων κρίσεων που έκανε κατά του προσώπου µου, ως προ-
εδρεύων κατ’ αρχάς και απαντώντας επί του Κανονισµού –γι’
αυτό το θέτω- την ώρα που είχα βγει έξω. Είδε ότι βγήκα έξω. 

Τι θέµα έθεσα; Θέλω να το δείτε πριν υποβάλλουµε ένσταση. 
Ενώ είχε ξεκινήσει η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων και

έγινε η πρώτη, ο κ. Νάκος ανακοίνωσε ο ίδιος ότι υπάρχει από-
φαση της επιτροπής για τη λίστα Λαγκάρντ για να παραταθεί.
Είπε επί λέξει «εγκρίνεται;» και έθεσε σε ψηφοφορία την παρά-
ταση του χρόνου της επιτροπής. 

Η θέση των Ανεξάρτητων Ελλήνων και όλων των κοµµάτων
είναι να παραταθεί. Του έθεσε όµως ένα θέµα επί της διαδικα-
σίας. Διότι εν προκειµένω, σύµφωνα µε το άρθρο 144 η προθε-
σµία της επιτροπής αυτής µπορεί σε εξαιρετικές περιπτώσεις να
παρατείνεται µε ειδική απόφαση της Ολοµέλειας της Βουλής.
Άρα, χρειάζεται απόφαση της Βουλής, εγγραφή και δυνατότητα
συζήτησης. Όταν του έθεσα το ζήτηµα αυτό διεφώνησε. 

Κάποια στιγµή που αποχώρησα –υπάρχουν και λόγοι για τους
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οποίους µπορεί κανείς να αποχωρήσει- είµαι συνεχώς στην Αί-
θουσα και το ξέρει ο κ. Νάκος, επικαλέστηκε, κύριε Πρόεδρε, το
άρθρο 63 και είπε ότι επρόκειτο περί ανακοινώσεως του Προ-
έδρου της Βουλής. 

Πρώτα απ’ όλα µε βάση το άρθρο 63 οι ανακοινώσεις γίνονται
µε την έναρξη της συνεδρίασης και πριν την έναρξη της συζήτη-
σης των θεµάτων. Άρα, έπρεπε να την κάνει πριν την πρώτη επί-
καιρη ερώτηση. 

Δεύτερον, δεν πρόκειται περί ανακοινώσεως διότι έθεσε αυτό
το θέµα σε ψηφοφορία στη Βουλή και µόνος του είπε «εγκρίνε-
ται; Εγκρίνεται». 

Πιστεύω λοιπόν, και θέλω να το δείτε γιατί δεν έχουµε κανένα
λόγο να κωλυσιεργήσουµε ότι πρέπει να έρθει νοµίµως, να τεθεί
σε ψηφοφορία µε την ειδική διαδικασία και αν κάποιοι θέλουν να
λάβουν τον λόγο να τον λάβουν. 

Αυτό θέσαµε υπ’ όψιν και απήντησε το Προεδρείο δια του κ.
Νάκου επικαλούµενο το άρθρο 63 ως ανακοίνωση. Αν είναι ανα-
κοίνωση σηµαίνει ότι δεν υπάρχει απόφαση. 

Θέλω να το δείτε σας παρακαλώ πριν υποβάλλουµε εγγράφως
αντιρρήσεις επί ενός θέµατος για το οποίο όλοι είµαστε σύµφω-
νοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε. 

Όπως ξέρετε το Προεδρείο είναι ενιαίο. Δεν υπάρχουν πρό-
σωπα. Συνέπεσε εκείνη τη στιγµή να προεδρεύει ο κ. Νάκος. Νο-
µίζω ότι τήρησε τη διαδικασία του Κανονισµού, η οποία προ-
βλέπει τι; 

Η απόφαση ελήφθη οµόφωνα στην Ειδική Επιτροπή Διενέρ-
γειας Προκαταρκτικής Εξέτασης. Δεν υπήρξε καµµία αντίρρηση.
Ανακοινώθηκε εδώ. Πρέπει να ληφθεί απόφαση από την Ολοµέ-
λεια. Ο Κανονισµός δεν ξεχωρίζει αν η Ολοµέλεια πρέπει να είναι
σε νοµοθετική εργασία ή σε κοινοβουλευτικό έλεγχο. Είµαστε σε
διαδικασία ηµέρας κοινοβουλευτικού ελέγχου και ελήφθη µια
απόφαση απ’ ό,τι είδα και εγώ στο βίντεο. Το παρακολουθούσα
και είδα ότι υπήρχαν αρκετοί Βουλευτές από εκεί, αρκετοί Βου-
λευτές από εδώ και εποµένως ελήφθη η απόφαση οµόφωνα. Δεν
υπήρχε καµµία αντίρρηση. 

Εσείς θέσατε θέµα επί της διαδικασίας. Το θέµα επί της διαδι-
κασίας, λοιπόν,  που θέτετε εσείς έχει ξεπεραστεί ήδη, διότι το
άρθρο 144 το οποίο επικαλείστε και αφορά στις εξεταστικές επι-
τροπές, άρα και κατ’ επέκταση τις Ειδικές Επιτροπές Διενέργειας
Προκαταρκτικής Εξέτασης αναφέρει ότι ανακοινώνεται και λαµ-
βάνεται απόφαση από την Ολοµέλεια. 

Δεν διανέµεται, δηλαδή, ηµερήσια διάταξη που να γίνεται γνω-
στό σε όλους ότι θα ληφθεί απόφαση επί της παράτασης. Αφού
ανακοινώνει ο Πρόεδρος, λαµβάνεται µία απόφαση για την πα-
ράταση, µε την οποία, απ’ ό,τι κατάλαβα, κι εσείς δεν έχετε αν-
τίρρηση. Άρα, δεν υπάρχει κανένα θέµα.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-
καλώ το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ορίστε, κύριε Μαριά,
έχετε το λόγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, στη
δεύτερη παρέµβασή του ο κ. Νάκος και θέλοντας να απαντήσει
σε εµένα ότι κάνω λάθος, επικαλέστηκε το άρθρο 63. Το άρθρο
63 είναι ανακοίνωση και όχι λήψη απόφασης. Ο ίδιος, δηλαδή,
είπε ότι δεν ελήφθη απόφαση και το έφερε ως ανακοίνωση.

Άρα, λοιπόν, λέω, για την πληρότητα της διαδικασίας, ότι θα
πρέπει να ληφθεί απόφαση. Και στη συγκεκριµένη στιγµή εµείς
επιθυµούµε, κατά τη διαδικασία λήψεως της αποφάσεως, να λά-
βουµε το λόγο και να τοποθετηθούµε, παρ’ ότι συµφωνούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το θέµα έχει κλείσει.
Έχει ήδη ληφθεί απόφαση οµόφωνα. Το θέσατε. Ευχαριστώ
πάρα πολύ.

Προτού κλείσω τη συνεδρίαση, θα ήθελα να κάνω µία παρα-
τήρηση για τις σηµερινές ειδικές καιρικές συνθήκες, οι οποίες
δηµιούργησαν τεράστια προβλήµατα -δηµιούργησαν τεράστια
προβλήµατα ειδικά στην ιδιαίτερή µου περιφέρεια, όπως γνωρί-
ζετε, στα δυτικά προάστια- και υπήρξε µία µεγάλη καθυστέρηση
προσέλευσης των κυρίων συναδέλφων. Παρ’ όλα αυτά, οι υπάλ-
ληλοι της Βουλής ήταν στις θέσεις τους. Το διαπιστώσαµε όλοι.

Εµείς ειδικά που ήµασταν εδώ, είδαµε ιδίοις όµµασι και το ατύ-
χηµα που παρ’ ολίγον να στοίχιζε και τη ζωή ενός εργαζοµένου
της Βουλής. Εγώ τοποθετήθηκα από αυτό το Προεδρείο. Τοπο-
θετηθήκατε κι εσείς και σας ευχαριστώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ορίστε, κύριε Κατσώτη,
έχετε το λόγο για ένα λεπτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω επ’ αυτού,
επειδή δεν τοποθετηθήκαµε το πρωί, δεν µας δόθηκε η δυνατό-
τητα, να πούµε ότι πράγµατι αποφεύχθηκε σήµερα µία παρ’ ολί-
γον τραγωδία στη Βουλή. Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται υποτίµηση
του γεγονότος. Χωρίς κανένα µέτρο ασφαλείας επιχειρήθηκε
αποκατάσταση ζηµιάς σε ένα ιδιαίτερα επικίνδυνο σηµείο. Το
λέω αυτό, να το ξέρουµε. Η υποτίµηση τέτοιων µέτρων ασφα-
λείας έχει πολλές φορές τραγικές συνέπειες για τη ζωή πολλών
εργαζοµένων σε χώρους εργασίας. Γι’ αυτό, λοιπόν, δεν πρέπει
να υπάρχει καµµία υποτίµηση στα µέτρα ασφαλείας που πρέπει
να λαµβάνονται.

Επίσης, κύριε Πρόεδρε, αναφέρατε το θέµα της βροχόπτω-
σης. Είναι γνωστό ότι έχουν δηµιουργηθεί σοβαρά προβλήµατα
σε πολλές περιοχές του Λεκανοπεδίου. Η έλλειψη υποδοµών αν-
τιπληµµυρικής προστασίας έχει ως αποτέλεσµα την πρόκληση
µεγάλων ζηµιών, µε πληµµύρες κατοικιών σε υπόγεια και ισόγεια,
µε ζηµιές σε αυτοκίνητα που βούλιαξαν σε πληµµυρισµένους
δρόµους. 

Το κόµµα µας ζητά, κατ’ αρχάς, την άµεση καταγραφή των ζη-
µιών και την έγκαιρη αποζηµίωση και στήριξη των πληγέντων. 

Δεύτερον, κύριε Πρόεδρε, έχουµε κατ’ επανάληψη αναδείξει
την ανάγκη δηµιουργίας αντιπληµµυρικών έργων, για να αντιµε-
τωπίζονται αυτού του είδους τα καιρικά φαινόµενα. Όπως βλέ-
πετε, η έλλειψη τέτοιων µέτρων έχουν τραγικές συνέπειες.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριοι συνάδελφοι, δεν

θα ήθελα να δώσω το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ακουστή-

καµε. Θα χρειαστώ µόνο τριάντα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ορίστε, έχετε το λόγο

για ένα λεπτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κι εµείς εκφρά-

ζουµε τη βούληση και την ανάγκη µε επίβλεψη και ευθύνη του
Προεδρείου της Βουλής να παρθούν όλα τα αναγκαία µέτρα
ασφαλείας µέσα στη Βουλή για να µην υπάρξει ξανά κίνδυνος
ατυχήµατος. Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, ζητούµε από την Κυβέρνηση να στηρίξει τους πλη-
γέντες δήµους και στη δική σας περιοχή και σε άλλες, για να γί-
νουν τα αντίστοιχα αντιπληµµυρικά έργα και να παρθούν τα
αναγκαία µέτρα τα οποία θα αποκαθιστούν τις ζηµιές τις οποίες
έχουν υποστεί οι πολίτες και τα λαϊκά νοικοκυριά, ακόµα και
µέτρα για τη στήριξή τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε.
Κύριοι συνάδελφοι, άνοιξα µία συζήτηση, παρά τον Κανονισµό

βέβαια, λόγω του γεγονότος ότι ακυρώθηκε η επερώτηση και
γιατί πιστεύω ότι όλοι σας κατά τη διάρκεια συζήτησης της επε-
ρώτησης, θα αναφερόσασταν σε αυτά τα γεγονότα.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε κι εσείς ένα λεπτό.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι εδώ γιατί πρέπει

να είµαι ως Βουλευτής σε αυτήν τη συζήτηση. Θα ζητούσα,
όµως, κύριε Πρόεδρε, να λάβω και το λόγο ως πρώην Υπουργός.

Ταυτίζοµαι µε τους προλαλήσαντες συναδέλφους για τα θέ-
µατα της ασφάλειας. Ταυτίζοµαι µε όσα είπαν ότι πρέπει να γί-
νουν αµέσως στους πληγέντες δήµους. Δεν ταυτίζοµαι, όµως,
σε κάτι άλλο. Γιατί πρέπει να σταµατήσει η συζήτησή µας σή-
µερα; Δεν κατάλαβα. Οι υπάλληλοι της Βουλής είναι όλοι εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μισό λεπτό. Θέτετε
θέµα γιατί η επερώτηση…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι. Όλα τα αντιλαµβάνοµαι και κατά
την κρίση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Λοβέρδο, για
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άλλο θέµα…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: …κατά την κρίση των επερωτώντων

Βουλευτών. Δεν έχω τέτοιο θέµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μπορεί να µην είναι και

ευθύνη τους.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Μα, δεν µιλώ για ευθύνες, ούτε µέµ-

φοµαι κανέναν. Αφήστε µε να πω τη σκέψη µου.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δεν είναι µε πρωτοβου-

λία µας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έτσι. 

Εγώ αναρωτιέµαι: Μία βροχή σταµατάει τις διαδικασίες του
Κοινοβουλίου; Δεν το κατάλαβα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν είναι αυτός ο
λόγος.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όλο το προσωπικό είναι εδώ. Πώς
ήρθε το προσωπικό και δεν ήρθαµε εµείς; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν καταλάβατε µου
φαίνεται.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θέλω να µου εξηγήσετε. Ίσως δεν κα-
τάλαβα εγώ καλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ναι, δεν καταλάβατε.
Οµολογουµένως δεν καταλάβατε και σας ευχαριστώ πάρα πολύ
για την παρέµβασή σας, κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-

γίας της Βουλής, πενήντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί από το 3ο Γυµνάσιο Ηλιουπόλεως.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µας εξηγήσατε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Λοβέρδο, να

κλείσω πρώτα τη συνεδρίαση.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µία ερώτηση να

µην απαντούσαµε ως Υπουργοί ή αν ερχόταν εδώ ο Υφυπουργός
και το Σώµα ταλαιπωρείτο επί ώρες, ενώ τώρα δεν γίνεται η συ-
ζήτηση επειδή έβρεχε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μα, δεν είναι αυτός ο
λόγος. Σας το εξήγησα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Πείτε µου ποιος είναι ο λόγος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μισό λεπτό να κλείσω

τη συνεδρίαση.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.45’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 25 Φεβρουαρίου 2013 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών τους Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επί-
καιρης επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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